
PROTOKÓŁ Nr 45/2018

z posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu 15 maja 2018r. 
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie  rozpoczęto godz.  15 0 0  -  zakończono godz. 17 3 5 .
Przewodniczył:  Pan Arkadiusz Piasecki  – Przewodniczący Komisj i  Budżetu,
                        Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Nieobecny:  radny Marek Tański.
Ponadto w posiedzeniu  udział  wzięli :
   1.  Henryk Kacprzyk -  Wójt Gminy
   2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
   3.  Agnieszka Skorupska – Kierownik GOPS Grunwald

Ad  pkt  1  i  2.  Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju 
Gospodarczego  Rady  Gminy  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  dokonał  otwarcia 
posiedzenia  Komisj i .  Stwierdził  prawomocność  obrad  oraz  przedstawił  projekt  
porządku obrad.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  Pana  Dyrektora 
GOK nie będzie,  bo jest  w sanatorium,  to może przełożyć.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  ja  myślę,  że  sprawozdanie 
każdy dostał ,  ewentualnie  jak będą pytania,  to do Pana Wójta.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  sprawozdanie  z 
działalności  OSP będzie później ,  bo komendant  się  spóźni.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Porządek  obrad  Komisj i  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za, 
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego 
wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z ostatniego posiedzenia  komisj i .
   4.  Sprawozdanie  z działalności  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie  za
       2017 rok oraz analiza  wydatków poniesionych  w 2017 roku i  ocena
       pozyskiwania  środków zewnętrznych.
   5.  Sprawozdanie  z działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie  
       za rok 2017 oraz analiza wydatków poniesionych w 2017 roku i  ocena
       pozyskiwania  środków zewnętrznych.
   6.  Sprawozdanie  z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
       Grunwald za rok 2017.
   7.  Sprawozdanie  z realizacj i  Programu Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie  
       oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  Gminy Grunwald na lata  2017 –
       2021.
   8.  Sprawozdanie  z realizacj i  Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald na
       lata  2016 – 2018 za rok 2017.
   9.  Sprawozdanie  z realizacj i  zadań z zakresu wspierania  rodziny i  systemu
       pieczy zastępczej  za 2017 rok.
  10.  Ocena zasobów pomocy Społecznej  Gminy Grunwald.
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  11.  Sprawozdanie  z działalności  OSP za 2017 rok.
  12.  Zapoznanie się  z wniesionymi  skargami  i  wnioskami  w 2017 roku.
  13.  Analiza  realizacj i  zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2017 roku.
  14.  Informacja na temat  stanu zaległości  podatkowych (i lość dłużników, kwota
        zadłużenia,  podejmowane czynności  egzekucyjne i  uzyskane efekty) .
   15.  Analiza  wykonania budżetu gminy za I  kwartał  2018 roku.
   16.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
        a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na 
            lata  2018 -  2027;
        b)  w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2018 rok;
        c)  w sprawie uchwalenia gminnego programu zwalczania  następstw
            zdrowotnych używania wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych na
            rok 2018;
        d)  w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  porozumienia na powierzenie
            Gminie  Grunwald w 2018 roku zadań zleconych z zakresu administracj i
            rządowej,  dotyczących obowiązku utrzymania  grobów i cmentarzy
            wojennych;
        e)  w sprawie ustalenia  szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  za pobyt  
            w ośrodkach wsparcia  i  mieszkaniach chronionych;
        f)  w sprawie wyrażenia  zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanych;
        g)  w  sprawie uchwalenia zmiany studium i kierunków zagospodarowania
            przestrzennego gminy Grunwald;
        h)  w sprawie rozpatrzenia  skargi  na działalność  Wójta  Gminy Grunwald Pana
            Henryka Kacprzyka.
   17.  Wolne wnioski  i  zapytania.
   18.  Zamknięcie  obrad.

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy 
do  kolejnego  punktu  –  przyjęcie  protokółu  z  ostatniego  wspólnego  posiedzenia  
komisj i .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  ta  prośba  jest  skierowana  i 
do  pozostałych  przewodniczących.  Chciałbym,  żeby w protokołach  komisj i  wyniki  
głosowania były  notowane imiennie  z podaniem:  kto głosował za,  kto jest  przeciw,  
kto  się  wstrzymał.  Ma  to  na  celu  przybliżyć  wiedzę  mieszkańcom  gminy,  jakie 
stanowiska w konkretnych sprawach zajmowali  ich radni.  
To jest  mój wniosek formalny Panie Przewodniczący.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  głosowanie  w 
sprawie?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  głosowanie  w  każdej  sprawie,  jakie  zarządza 
przewodniczący prowadzący obrady.  Chodzi  o każde głosowanie,  które odbywa się 
na  posiedzeniu  komisj i  lub  na  sesj i  rady.  Ustawodawca  już  też  na  ten  temat  
zwrócił  uwagę  i  w  nowelizacj i  ustawy  jest  zapis,  że  głosowania  będą  podlegały  
jak gdyby imiennym przypisaniom.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  jak  to  się  ma  do  ustawy, 
która niedługo wejdzie w życie  – ochrona danych osobowych.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  jakie  to  ma  znaczenie.  Jesteśmy  osobami 
publicznymi  i  każdy z  nas  pod tym co robi  musi  się  podpisać.  Ja  stawiam wniosek  
formalny i  chciałbym,  żeby jako wniosek formalny zostało to przegłosowane.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  jak  poddamy  glosowaniu, 
to może nie  przejść.  
Radny – Pan Ryszard Bala – zawsze jest  jakieś  wyjście  z tej  sytuacj i .
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  do  końca  maja  te  przepisy  RODO  wejdą.  One 
bardzo  mocno  ograniczają  dostęp  do  informacji  publicznej .  Ja  bym  proponował, 
żeby  nie  podejmować  takiej  decyzj i  bez  wiedzy  prawniczej .  Niech  się  prawnik 
wypowie  jak to  się ma do obowiązujących przepisów i  będzie miało  do przyszłych.  
O tym się  mówi.  Jeżeli  chodzi  o  wizerunek,  to  się  inaczej  o  tym mówi,  czy  będzie  
możliwe  transmitowanie  z  sal .  Na ten  temat  jeszcze  nikt  nic  nie  wie.  Są  spotkania 
dotyczące  RODO.  Na  dzisiaj  bym  powiedział  jest  to  ziemia  nie  zbadana,  niczyja.  
Myślę,  że  nikt  się  nie  wstydzi  swoje  głosowania,  jak  kto  głosuje.  Nie  trzeba  
wpisywać,  bo wszyscy mogą się dowiedzieć jak głosują.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  jest  to  słuszna  uwaga.  Jak 
do  tej  pory  miel iśmy  zapisywanego,  to  myślę,  że  nie  zbawi  nas  jak  chwilę 
poczekamy.  Po skonsultowaniu się z  prawnikiem,  podejmiemy takie  głosowanie.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  obecnych  protokółach  część  nazwisk  jest 
zamieszczana bez konsultacj i  z prawnikiem.  Nikt  na ten temat  nie  protestował,  nie  
wypowiadał  się,  że  trzeba  prawnika  zapytać,  czy  można  nazwisko  radnego 
umieścić.  W  związku  z  tym  proszę  potraktować  mój  wniosek  jako  wniosek 
formalny.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  ale  to  co  Pan  mówi,  to  na 
horyzoncie  nie było  przecież tej  ustawy,  o której  s ię mówi.  Ona dopiero wejdzie  w  
życie.  Możemy przegłosować.  Zawsze możemy to zmienić.  
Za  wnioskiem radnego Ryszarda  Bali  głosowało  3  radnych  (Ryszard  Bala,  Dariusz  
Borkowski,  Zbigniew  Napłoszek),  przeciw  4  radnych  (Joanna  Leszczyńska,  
Wioletta  Sawicka,  Alina  Szymańska,  Sławomir  Matuszewski),  7  radnych 
wstrzymało  się.
Radny Pan Ryszard Bala – wniosek nie przeszedł,  ale  głosowanie się odbyło.  
Innych uwag nie  zgłoszono.
Protokół  z  ostatniego  wspólnego  posiedzenia  komisj i  został  przyjęty  jednogłośnie  
bez odczytywania.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy 
do  kolejnego  punktu  –  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w 
Gierzwałdzie  i  analiza wydatków z tym związanych.
Sprawozdanie  Państwo otrzymaliście  na piśmie.
Uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy 
do  kolejnego  punktu  –  sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej 
w Gierzwałdzie.  Sprawozdanie było  załączone.  Proszę o zadawanie pytań.
Radny – Pan Ryszard Bala – komu możemy zadawać pytania?
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – wójtowi.
Radny – Pan Ryszard Bala – a kiedy otrzymamy odpowiedź?
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  jak  nie  dzisiaj ,  no  to  może 
na sesj i .  Narazie  proszę zadawać pytania.
Radny –  Pan Ryszard Bala –  rozumiem Panie  Przewodniczący,  ja  sądziłem,  że  to 
sprawozdanie  będzie  przedstawione.  Pracownik  będzie  merytoryczny  i 
kompetentny,  ale  skoro  tak  próbujecie  manipulować  tutaj ,  żeby  nie  było  Pani 
kierownik  biblioteki,  Pana  dyrektora,  bo  przecież  ktoś  go  w  tym  czasie  zastępuje.  
W  związku  z  tym  jak  można  zadawać  pytania,  skoro  nie  ma  osób,  do  których  te  
pytania  będą skierowane.  
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Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przy  przyjmowaniu 
porządku  pytałem,  czy  ktoś  z  radnych  chce  zabrać  głos  w  sprawie  porządku,  nie 
było  głosu,  żeby usunąć ten punkt.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nie  nie  miałem  wiedzy  czy  Pan  dyrektor  czy  Pani 
kierownik nie  dojdą do tego zgromadzenia,  tak jak zapowiedział  Pan Matuszewski,  
że dojdzie tutaj  komendant  straży.
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – kto zastępuje Pana
kierownika?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  jestem  w  stanie  odpowiedzieć  na  pytania 
dotyczące  i  GOK  i  biblioteki  publicznej .  Na  odpowiedzi  być  może  trzeba  będzie 
czekać,  jak będą skomplikowane.
Prosiłbym  o  słownictwo  bardziej  kulturalne,  „manipuluje”  znam  z  tych  gazet.  Ja 
nie  manipuluję.  Na  sanatorium  czekał  dyrektor  GOK  chyba  z  półtora  roku,  
otrzymał.  Urlop  Pani  kierownik  biblioteki  był  zaplanowany  czyli  zgodnie  wzięła 
urlop  z  harmonogramem.  Jeżeli  będzie  taka  potrzeba,  że  Pani  ma  być,  będzie  na  
następnej  sesj i  kolejnej  i  będzie  można  ją  zapytać,  o  szczegóły  których  mogę  nie  
znać ja.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  w  związku  z  tym,  że  jak 
słyszeliśmy,  była  wiedza  na ten  temat,  że  dyrektora  GOK nie będzie.  Była  wiedza,  
że  kierownik  biblioteki  jest  na  urlopie,  po  jakie  l icho  było  wprowadzać  do 
dzisiejszego  porządku  obrad  te  punkty.  Ja  takiej  wiedzy  nie  miałem,  ale  ktoś,  kto 
sporządzał  ten punkt,  jak wójt  powiedział ,  taką wiedzę posiadał.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  proszę  o  zadawanie  pytań 
w tej  tematyce.  Na  razie  nie  ma  pytań  a  dyskusja  jest  niepotrzebna.  Będą  pytania,  
będą problemy.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  chciałem  się  dowiedzieć,  na  jaki  etapie  jest 
zapowiadana  na  jesieni  procedura  połączenia  biblioteki  gminnej  z  gminnym 
ośrodkiem kultury.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  procedowaliśmy  jeszcze  tego,  bo  nie  było 
takiej  potrzeby.  W  momencie  kiedy  wróciła,  bo  zanosiło  się,  że  choroba  będzie 
poważniejsza,  że  nie  będzie  mogła  pracować Pani  kierownik  biblioteki.  Na dzisiaj  
może  pracować.  Jest  na  urlopie.  Jest  pracownik,  który  został  przyjęty  w  ramach 
stażu,  który  obsługuje  bibliotekę.  Procedury  żeśmy  nie  rozpoczęli .  Myślę,  że 
procedurę taką,  takie  moje jest  zdanie,  powinna już rozpocząć następna rada.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  zapowiadał  Pan  w  październiku  przeprowadzenie 
inwentaryzacj i  i  spisania  ze  stanu  biblioteki  części  księgozbioru.  Czy  ta  sprawa 
została  zakończona?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jak zapowiadał,  że ja mam przeprowadzić.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pan  zapowiadał,  że  w  bibliotece  będzie 
przeprowadzona inwentaryzacja.
Wójt  –  Pan Henryk  Kacprzyk –  proszę  o  spokojniejszy  ton,  bo  Pan krzyczy.  Nie 
wiem  dlaczego  Pan  krzyczy.  Ja  chcę  Panu  odpowiadać  kulturalnie  i  spokojnie. 
Niech  się  Pan zachowuje  spokojnie.  Pan  prowokuje  mnie,  pięć  kamer  Pan ustawił.  
Odpowiem  Panu  tak,  jest  przeprowadzona.  Nie  trzeba  spisu  robić  z  natury.  Spis 
taki  na  pewno trzeba  robi.  Spis  taki  jest  u  Pani  kierownik  biblioteki.  Może  Pan to 
obejrzeć.  Zapraszamy  Pana.  Nawet  chciałem  Panu  to  przekazać,  bo  to  naprawdę 
jest  coć  co  jest  już  naprawdę  nie  do  użytkowania.  Zresztą  obecna  jest  tutaj  Pani,  
która  pracowała  w  bibliotece,  to  wie  o  jakie  pozycje  chodzi.  W tym sprawozdaniu  
Pan ma tak szczegółowo wyjaśnione wszystko.  Jest  wszystko szczegółowo podane.
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Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  chciałbym  się  dowiedzieć,  w  jaki  sposób 
realizowane  były  zadania  biblioteki  w  sytuacj i ,  kiedy  zatrudniona  była  jedna 
osoba w bibliotece a  biblioteka  była  czynna od godziny 7 0 0  do 18 0 0 ?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  powstrzymam  się  od  odpowiedzi.  Jednak  będzie 
potrzebne  zaproszenie  tutaj  Pani  kierownik  biblioteki.  Nie  będę  odpowiadał  na  te 
pytania.  Mówiłem  Panu  na  sesj i  którejś  tam  z  kolei ,  że  jest  kilku  pracowników  w 
GOK  i  doskonale  zastępowali  nawet  podczas  nieobecności  Pani  Grabowskiej , 
zastępowali  ją  w  tej  pracy  w  bibliotece.  Cały  czas  pracowała  bez  przerwy,  nie  
miała  przerw.  Dzisiaj  też  pracuje.  Ja  nie  widzę  tutaj  potrzeb,  nie  wiem  co  Pan 
chce  udowodnić,  że  ona  w  tym  czasie  powinna  pracować  od  8 0 0   do  15 0 0

 czy 
dlaczego  pracuje  od  8 0 0  do  20 0 0   i  to  się  nie  podoba  komuś.  Nie  rozumiem  Pana 
intencj i  tego pytania.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Wójcie  intencja  jest  prosta.  Jest  kodeks 
pracy,  który  określa  czas  pracy  pracownika.  Jeżeli  pracownik  pracuje  ponad 
wymiar  swojego  czasu  pracy,  powinien  dostać  albo  dodatkowe  wynagrodzenie  za 
nadgodziny albo  dzień  wolny w najbliższym czasie,  w taki  sposób,  żeby w okresie  
rozliczeniowym  mógł  pracować  określoną  i lość  godzin.  Pan  zezwala  na 
nadużywanie  prawa  czy  też  łamanie  prawa  zatrudniając  jedną  osobę  a  pozwalając 
na  to,  żeby  biblioteka  była  otwarta  11  godzin.  Jeżeli  zatrudnia  Pan  w  bibliotece 
dodatkowe  osoby  na  zastępstwo,  to  te  osoby  powinny  mieć  umowę  na  to,  że 
wykonują  pracę  na  zastępstwo.  Z  tego  co  Pan  przed  chwilą  powiedział ,  to  takich  
warunków Pan nie  spełnił ,  dlatego moje pytanie zostało ponowione. 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  ja Panu odpowiem w inny sposób.  Pan doskonale 
wie,  kto  się  takimi  sprawami  zajmuje,  jeżeli  prawa  pracownicze  są  przekroczone. 
Pan  doskonale  ten  adres  zna,  bo  niedawno  od  Pana  pismo  wpłynęło  do 
Państwowego  Inspektora  Pracy  dotyczące  zresztą  mojej  osoby.  Proszę  skierować 
również  pismo  dotyczące  Pani  kierownik  biblioteki  gminnej  i  niech  on  zbada 
sytuację.  Jeżeli  PIP uzna,  że sytuacja  jest  taka jak Pan wskazuje,  na pewno zwróci  
się do mnie  i  mnie ukaże.  
Radny – Pan Ryszard Bala –  Pan powiedział  przed  chwilą,  że wpłynęło  pismo do 
inspektora pracy ode mnie.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie wiem czy od Pana.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  już  w  tej  chwili   Pan  się  wycofuje,  ale  to  jest 
zarejestrowane, to  potwierdza moją opinię,  że pan kłamie  i  manipuluje  tutaj .  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przerywam  tą  dyskusję. 
Wracamy do tematu.  
Pan Ryszard Bala – chciałbym zadawać pytania,  ale osobie kompetentnej .   
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  co  ja  Panu  poradzę. 
Możemy przenieść na kolejną,  jak będzie ta  osoba.  
Radny – Pan Ryszard Bala – byłoby naj lepiej .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  na  początku  nie 
było  takiej  uwagi.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  najlepszym  sposobem  jest  zawsze  głosowanie, 
czy  reszta  radnych  korzystając  z  tego  sprawozdania  ma  jeszcze  jakieś  uwagi  do 
tego  sprawozdania,  bo  sama  organizacja  pracy  czy  co  innego,  nie  jest  is totna. 
Bardziej  merytoryczne  podłoże  tego  sprawozdania,  żebyście  Państwo wiedzieli  i le  
jest  książek,  jakie  jest  korzystanie  z  biblioteki.  Tu  o  co  innego  chodzi.  Chodzi  o 
wyciągnięcie  jakichś  spraw,  danych  do  tego,  żeby  można  było  użyć  je  w 
przyszłości  w  trybie  wyborczym  w  jakiejś  rozprawie  czy  w  czymś  innym.  Po  to 
jest  to  wszystko  tak  szczelnie  rejestrowane  i  prowokowanie  do  jakichś 
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niezamierzonych  wypowiedzi.  Dlatego  też  ja  kończę  tą  dyskusję  z  Panem  Balą  na 
dzisiaj .  Na jego pytania  nie odpowiadam. Proszę mi  na piśmie  zadawać pytania.  
Do sprawozdania uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy 
do  kolejnego  punktu  –  sprawozdanie  z  działalności  GOPS.  Proszę  o  zadawanie  
pytań.  Sprawozdanie też było  przedstawione.  
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  jest  to  dosyć  dokładne 
sprawozdanie.  Budżet  jest  większy,  bo  to  jest  sprawozdanie  za  2017  rok  niż  w 
2016 roku, bo doszło 500 plus.  Pracy  chyba nam dojdzie,  bo dzisiaj  w gazecie
czytałam,  że 300 plus ma być.
Jednorazowo na dziecko uczące się,  bez „zerówki” i  do osiemnastego roku życia.
Bez względu na kryterium każdego dziecko dostanie.  U nas około tysiąca  dzieci.
Uwag do sprawozdania nie  zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy 
do  kolejnego  sprawozdania  z  realizacj i  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w 
Rodzinie.
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  to  jest  sprawozdanie  z 
realizacj i  programu  przeciwdziałania  przemocy  w  Gminie  Grunwald  za  2017  rok.  
Tu  są  dane  otrzymane  od  wszystkich  instytucj i ,  które  realizują  zadania  z  zakresu 
ustawy  o  przeciwdziałaniu  przemocy  w  rodzinie.  Zostały  wymienione  wszystkie  
zadania  i  kto  realizuje,  jakie  instytucje,  i le  osób  było  objętych  Ja  oceniam  to 
pozytywnie.  Te  cele  szczegółowe  według  programu  są  realizowane.  Jest 
profilaktyka,  edukacja  w  tym  zakresie  w  szkołach  skierowana  na  różne  programy.  
Dobrze  działa  zespół  interdyscyplinarny.  Jesteśmy  po  kontroli .  Oceniono  nas 
bardzo dobrze.  
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – powiedziałbym,  że celująco nawet.
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  ja  dziękuję  wszystkim 
instytucjom  i  wszystkim  pracownikom,  policj i ,  szkół,  osobom  działającym  w 
zespole interdyscyplinarnym.  To jest  w ramach wykonywanej  pracy.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  Pani  Kierownik  jest  skromna  z  natury. 
Urząd  Wojewódzki  kontrolował  działania  profilaktyczne  i  s twierdzono,  że  GOPS 
Gminy  Grunwald  jest  wzorcowym  jeśli  chodzi  o  te  działania.  W  samych  
superlatywach kontrola  wypadła.  Byli  zachwyceni .
Kierownik GOPS – Pani Agnieszka Skorupska –  kontrolerzy chcą  dokumentacj i . 
Notatki  od  służby  zdrowia  miel iśmy,  ze  szkół  od  pedagogów,  od  kuratorów,  z  
sądu.  Jest  dobra  współpraca.  Ja  to  oceniam  pozytywnie.  Policjanci  bardzo  dobrze 
się spisują.
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – służba zdrowia też.
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  pielęgniarki  środowiskowe. 
One są powołane do grup roboczych.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie,  Pani  w  czwartym  punkcie  tabeli 
trzeciej  wymienia  szereg  przedsięwzięć,  które  zostały  zrealizowane  –  promowanie  
i  wspieranie  konstruktywnych form spędzania czasu wolnego.
To zostało zrealizowane w 2017 roku?
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  tak.  To  są  dane  od  wszystkich 
instytucj i ,  z  GOK,  ze  szkół.  To  nie  to,  że  my  to  tworzyliśmy  tylko  dostaliśmy 
informację,  i le kto i  zbieramy w całość.
Radny – Pan Ryszard Bala – rozumiem,  ale  Pani składa sprawozdanie z realizacj i 
programu.  Program został  uchwalony 13 grudnia 2017 roku.

6



Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  ale  to  za  2017  rok  i  tak  jest 
cały rok objęty – 2017. 
Radny – Pan Ryszard Bala –  dla mnie  to  jest  trochę dziwne,  program w ostatnich 
dniach uchwalony i  obowiązuje od 1 stycznia.
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  najpierw  strategia  była 
uchwalana,  później  program.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  pewne  działania  się  odbywają  niezależnie  czy  jest 
jakiś  dokument  czy  też  go  nie  ma.  O  to  chodzi,  że  jeżeli  opracowuje  się  program  
na  konkretny  okres,  to   on   powinien  być  opracowany  i  uchwalony  przed  
rozpoczęciem tego okresu a  nie gdzieś  tam po jedenastu miesiącach.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  sprawozdanie  to  jest  zbiór 
wydarzeń,  który  miał  miejsce  w  danym  roku.  To  nie  jest  plan,  który  można  
zaplanować.   Są to informacje,  które spłynęły i  jakieś instytucje  wykonały.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  zgadza  się  Panie  Przewodniczący  tylko  kwestia 
uchwalenia.  Pani  przedstawia  sprawozdanie  z  realizacj i  programu,  który  w  2017 
roku obowiązywał  dwa tygodnie.
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  dane  do  tego  programu  były 
brane za poprzednie lata  i  2017 rok,  dane l iczbowe,  statys tyczne.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  następny  punkt 
–  sprawozdanie  z  realizacj i  Programu  Wspierania  Rodziny  Gminy  Grunwald  na  
lata  2016 – 2018 za rok 2017.
Kierownik GOPS _ Pani Agnieszka Skorupska – w 2016 roku został  opracowany 
program  wspierania  rodziny  i  to  jest  za  2017  rok.  Są  cele  szczegółowe  i  do  
każdego  celu  wymienione,  co  było  robione.  To  też  są  dane,  otrzymane  od 
wszystkich  instytucj i .  Dane  ze  sprawozdań  naszych,  z  policj i ,  z  GOK.  Wspieranie  
rodziny  –  to  chodzi  o  wszystkie  rodziny,  nie  tylko  dysfunkcyjne.  Są  szkolenia  
pracowników  czy  też  szkolenia  w  szkołach  realizowane.  To  są  dane,  które 
otrzymaliśmy od podmiotów realizujących  ten program wspierania  rodziny.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  tu  mamy  konsultanta  rodziny  i  asystenta 
rodziny.  Czym to się  różni?
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  konsultant  rodziny  jest  z 
projektu,  który  realizujemy  z  PCPR  Ostróda.  On  realizuje  praktycznie  te  same 
zadania  co  asystent,  ale  w  związku  z  unijnymi  przepisami  nie  może  być  słowo 
asystent,  bo  to  byłoby  z  ustawy  o  wspieraniu  rodziny  tylko  konsultant.  Inne  
nazewnictwo a zadania praktycznie  to same realizują.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  9.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy 
do  9  punktu  –  sprawozdanie  z  realizacj i  zadań  z  zakresu  wspierania  rodziny  i  
systemu pieczy zastępczej  za 2017 rok.
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  to  jest  sprawozdanie,  które 
gmina  ma  do  realizacj i .  Zatrudnianie  asystentów  rodziny  do  rodzin  mających  
problemy opiekuńczo-wychowawcze  i  opłata  częściowa  do  pobytu  dzieci  w pieczy 
zastępczej .  Nie  było  dzieci  umieszczonych  w  placówkach  opiekuńczo-
wychowawczych,  to  nie  dopłacal iśmy  do  tego  tylko  za  pięcioro  dzieci 
przebywających w rodzinach zastępczych.  W tamtym roku była  to kwota 31.108,44 
złotych.  Są  to  dzieci,  które  były  zabrane  z  terenu  naszej  gminy.  Gmina  wtedy 
płaci  najpierw  10%,  drugi  rok  30%  a  trzeci  jest  już  50%  do  czasu  aż  osiągnie  
dziecko pełnoletność.  Na dzień dzisiejszy płacimy za troje dzieci.  
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Radna – Pani Małgorzata Kamińska – to  są dzieci  z terenu naszej  gminy?
Kierownik GOPS – Pani Agnieszka Skorupska – tak.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – i le  jest  dzieci  w rodzinach zastępczych?
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  nie  wiem dokładnie,  chyba  23, 
bo  to  PCPR,  bo  to  jest  powiatowe  zadanie.  Ja  tylko  podaję  jakie  zadania  są 
realizowane i  koszty.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 10.  Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – ocena zasobów
pomocy społecznej  Gminy Grunwald.
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  zgodnie  z  ustawą  o  pomocy 
społecznej  art .  16a  co  roku  gmina  jest  zobowiązana  sporządzać  ocenę  zasobów 
pomocy społecznej .  Są to  tabelaryczne  dane z  lat  poprzednich:  rok 2015;  rok 2016 
i  rok  oceny  2017  i  prognoza  na  rok  2018  i  2019.  Czyli  wszystkie  z  pomocy 
społecznej ,  świadczeń  rodzinnych,  wszystkie  zadania  jakie  GOPS  realizuje, 
s typendia,  narkomania  i  środki  na  walkę  z  alkoholem.  Są  to  dane  l iczbowe  – 
l iczba osób korzystających i  kwoty wydatkowane w ramach tych  rozdziałów.
W naszej  gminie społeczeństwo starzeje się,  bo mamy większe zapotrzebowanie  na 
usługi  opiekuńcze,  na  domy  pomocy  społecznej .  Wzrastają  koszty,  ale  to  też  jest  
wynik  wzrostu  najniższej  płacy.  Wzrastają  koszty  za  DPS,  ale  są  osoby,  które  nie  
mogą same funkcjonować.
Przewodniczący Komisji  -  Pan Arkadiusz Piasecki  – jakie są to  koszty?
Kierownik GOPS –  Pani  Agnieszka  Skorupska –  w Kętrzynie  jest  nawet  3,5 tys . 
złotych.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  11.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  korzystając  z 
obecności  Komendanta  Pana  Kamińskiego  przejdziemy  do  sprawozdania  z 
działalności  OSP za 2017 rok.  
Komendant  OSP –  Pan Stanisław Kamiński  –  na  terenie  naszej  gminy  działają  4 
jednostki  Ochotniczej  Straży  Pożarnej ,  w  tym  2  jednostki  są  w  KSRG. 
Zarejestrowane  w  krajowym  rejestrze  są  wszystkie  cztery,  mających  NIP  i  Regon 
– 4 jednostki,  konto bankowe – 3 jednostki.  
Liczba  członków  zwyczajnych  –  80,  w  tym  9  kobiet,  wspierających  brak,  1 
honorowy.
Liczba  członków  zwyczajnych  w  wieku  18  –  65  lat  mogących  brać  bezpośredni  
udział  w akcjach ratowniczo-gaśniczych jest  64.
Liczba drużyn młodzieżowych – 3,  w tym 1 dziewcząt.
Wyposażenie i  wyszkolenie umożliwiające  podjęcie  działań:
-  ratowniczo-gaśniczych – 4 jednostki,
-  ratownictwa technicznego i  drogowego – 2 jednostki,
-  poszukiwawczo-ratowniczych – 4 jednostki.
Na  terenie  gminy  Grunwald  działają  4  jednostki  Straży  Pożarnej .  Wszystkie  
posiadają  strażnice  murowane;  3  z  centralnym  ogrzewaniem,  jedna  ogrzewanie 
elektryczne.
OSP  Gierzwałd  l iczy  36  strażaków,  strażnica  2  boksy  garażowe,  selektywne  
alarmowanie,  równoczesne  alarmowanie  czyl i  w  tym  samym  czasie  jak  jest 
włączona  syrena  automatycznie  idzie  na  numer  telefonu  do  strażaków  i  strażak  
dostaje  sygnał.  Dysponuje  samochodami:  MERCEDES  -  średni  wóz  bojowy  z 
autopompą i  GAZELA – lekki  samochód ratownictwa technicznego.  
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Samochody  są  wyposażone  w:  zestaw  hydrauliczny  (nożyce,  rozpierak  i  rozpierak 
kolumnowy),  piłę  do cięcia  drewna, piłę  do betonu i  s tali ,  zestaw oświetleniowy.
Inne  wyposażenie  OSP  to:  motopompa  TOHATSU,  motopompa  pływająca, 
motopompa  szlamowa,  węże  t łoczne,  węże  ssawne,  wentylator  oddymiający,  
radiotelefony  nasobne,  ubrania  specjalne,  4  komplety  aparatów  powietrznych.  
Posiada  strażnicę  wyremontowaną  i  rozbudowaną.  OSP posiada  sztandar  nadany w 
2007 roku. Liczba wyjazdów w 2017 roku wynosi ła  53.
OSP Frygnowo – 36 strażaków.
Strażnica  -  jeden  boks  garażowy,  dysponuje  samochodem  STAR  266.  Inne 
wyposażenie  to:  motopompa  pływająca,  węże  t łoczne  W  75,  W  52,  piła  do  cięcia  
drewna  i  betonu,  zestaw  oświetleniowy,  radiotelefony  nasobne  sztuk  5,  ubrania  
specjalne i  4 komplety aparatów powietrznych.
Strażnica  murowana,  po  gruntowym  remoncie  i  modernizacj i  w  2015  roku.  OSP 
posiada  sztandar  nadany  w 1998  roku.  Posiada  sprzęt  hydrauliczny  wyposażony  w 
nożyce  i  rozpierak.  Liczba wyjazdów w 2017 roku -  32.
OSP Dylewo – 24 strażaków.
Strażnica  -  jeden  boks  garażowy.  Dysponuje  samochodem  STAR  244.  Inne 
wyposażenie  to:  motopompa,  węże  ssawne,  piła  do  cięcia  drewna,  radiotelefon 
nasobny,  ubrania  specjalne.  OSP posiada  sztandar  nadany  w 2014  roku.  Jednostka 
otrzymała  ze  Starostwa  Powiatowego  torbę  PSP-R1  wraz  z  t lenoterapią  w  2017 
roku. Liczba wyjazdów w 2017 roku – 4.   
OSP Zybułtowo - 14 strażaków.
Strażnica  –  jeden  boks  garażowy.  Dysponuje  samochodem  STAR  244.  Inne 
wyposażenie  to  węże  t łoczne,  ubrania  specjalne,  pilarka  do  cięcia  drewna.  Nowa 
strażnica została  pobudowana w 2003 roku. OSP posiada sztandar nadany w 2003
roku. Liczba wyjazdów w 2017 roku -  to jest  3 razy jednostka wyjeżdżała.  
Wyszkolenie  strażaków:  wszystkich  wyszkolonych  strażaków  jest  71,  strażacy 
ratownicy  przeszkoleni  w  2017  roku  –  5,  kierowcy  -  konserwatorzy  sprzętu  
ratowniczego  –  wszystkich  jest  16,  w  roku  2017  przeszkolono  6,  ratownictwo 
techniczne  jest  23,  w  roku  2017  przeszkolono  2,   szkolenie  kwalifikowane 
pierwszej  pomocy  –  14,  w  roku  2017  przeszkolono  –  7,  naczelnicy  przeszkoleni  –  
6 osób, w 2017 przeszkolono 1 osobę.  
W akcjach  ratowniczych  udzielono  pomocy  12  rannym  osobom,   jedna  ofiara  była 
śmiertelna.  
OSP  –  wyjazdy:  do  pożarów  jednostki  wyjeżdżały  35  razy.  Łącznie  brało  udział  
197 strażaków ratowników.
Wypadki  drogowe – 25 razy.  Wszystkich  ratowników było 136.
Zalania  i  podtopienia – takie  miel iśmy 4 zdarzenia  -  24 ratowników.
Wichury – 9 razy – 44 ratowników.
Alarmy fałszywe – 5 razy – 30 ratowników.
Inne zagrożenia  – 10 razy – 60 ratowników. 
Corocznie  organizowane  są  zawody  sportowo-pożarnicze.  Takie  zawody  były 
organizowane  w  2017  roku,  gdzie  wszystkie  jednostki  biorą  udział  a  później  jest 
rywalizacja  o  poszczególne  miejsca.  W  tamtym  roku  był  również  wyjazd  na 
zawody powiatowe.  
Co  roku  przeprowadzany  jest  konkurs  plastyczny  „Młodzież  zapobiega  pożarom”.  
W  roku  2017  miel iśmy  laureatkę  na  szczeblu  krajowym.  Uczennica  Szkoły 
Podstawowej  w  Mielnie  –  Natalia  Brzozowska.  Zajęła  3  miejsce  w  swojej  grupie.  
To  jest  grupa  od  9  do  12  lat .  Odbywa  się  również  Ogólnopolski  Turniej  Wiedzy 
Pożarniczej ,  gdzie  dzieci  ze szkół biorą udział .  
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Strażacy  biorą  udział  w  zabezpieczeniu  imprez  masowych  i  uroczystościach  
sakralnych.
Korzystając  z  okazj i ,  otóż  wczoraj  została  oddana  po  remoncie  strażnica  w 
Gierzwałdzie,  gdzie  w  obecności  Pana  Marszałka  Województwa,  władz 
powiatowych,  Pana  Wójta,  chciałbym  tutaj  wszystkim  radnym  bardzo  serdecznie 
podziękować za wspieranie tego remontu,  za udzielenie  wsparcia  f inansowego.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  w  tych  akcjach 
ratowniczych czy pożary,  bo dosyć  sporo było  w tamtym roku.
Komendant  OSP –  Pan  Stanisław Kamiński  –  w tym  roku  było  dużo  pożarów na 
terenie  powiatu.  Na terenie  naszej  gminy palił  s ię jeden budynek.
Radny – Pan Ryszard Bala – ja chciałbym powrócić do pytania,  które zadałem
jakiś  czas  temu,  na  które  bardzo  mocno  oburzył  się  wójt .  Chciałbym  wiedzieć  czy  
Ochotnicza  Straż  Pożarna  ma  wiedzę,  informację  na  bieżąco  o  sprawności 
hydrantów na terenie  gminy?
Komendant  OSP  –  Pan  Stanisław  Kamiński  –  te  same  pytanie,  nie  wiem 
dokładnie,  zadał  mi  Pan  3  czy  4  lata  temu.  Nas  to  nie  interesuje.  Za  to  jest  
odpowiedzialny referat  gospodarki.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jadąc  do  pożaru  nie  macie  pewności  czy  hydrant 
sprawny czy niesprawny?
Komendant OSP – Pan Stanisław Kamiński  – jadąc do pożaru mamy u siebie  2,5 
m 3  wody i  jak  widzimy  co  się  dzieje,  zaraz  wzywamy  wszystkie  inne  jednostki  po 
kolei ,  najbliżej  miejsca  zdarzenia.  W  naszej  gminie  mamy  4  samochody,  które  są 
wyposażone  w  takie  zbiorniki  wody.  Na  dzisiaj  uważam,  że  jest  dobrze 
wyposażona  gmina.  Jeżeli  jest  potrzeba,  przyjeżdża  straż  z  Ostródy,  która  ma  18 
tys.  l i trów wody.  Z tymi  hydrantami  jest  różnie na terenie  całej  Polski.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  powiedzieć  czy  jednostki  gminne  brały 
udział  w  gaszeniu  pożaru  w  lutym  czy  styczniu  w  Rychnowie,  po  przeciwnej 
stronie kościółka? Czy tam był  hydrant  sprawny?
Komendant  OSP  -  Pan  Stanisław  Kamiński  –  sprawny,  bo  osobiście  brałem 
wodę,  bo  jako  pierwszy  zajechałem.  Jako  pierwszy  zgłosiłem  zasilanie  wody 
innych  jednostek,  gdzie  nawet  przyjechała  jednostka  z  innego  powiatu,  dokładnie  
z Olsztynka gdzie też mają 9 m 3  wody w zbiorniku.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  pytam  dlatego,  że  do  mnie  docierały  takie 
sygnały,  że  tam  nie  był  sprawny  hydrant,  koło  Pana  Płóciennika  czy  tam  gdzieś  
obok. Ja nie wiem czy Pan Płóciennik  tam mieszka  jeszcze.
Komendant  OSP  –  Pan  Stanisław  Kamiński  –  ja  nie  wiem  kto  gdzie  mieszka  w 
Rychnowie.  Wodę  braliśmy  z  „Austerii”,  co  może  właściciel  poświadczyć.  
Osobiście  pokazał  nam właściciel  hydrant,  gdzie  możemy brać wodę.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  na  granicy  tej  działki  między  tym  budynkiem, 
który się spalił  a  sąsiednim budynkiem jest  też hydrant.  Z tego nie  korzystaliście?
Komendant OSP – Pan Stanisław Kamiński – nie korzystaliśmy z tego. Tam nam 
wskazano i  tam korzystal iśmy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  takim 
uzupełnieniem  odnośnie  hydrantów,  wiadomości  się  rozchodzą  bardzo  szybko,  że 
na  przykład  gdzieś  nie  działały  hydranty.  Otóż  jeżeli  s ię  palą  budynki,  często  jest 
wyłączany prąd i  wtedy nie  ma w w tych hydrantach  wody.  Trzeba  najpierw trochę 
wiadomości  konkretnych  wiedzieć,  a  nie  że  ludzie  mówią,  bo  w  hydrantach  nie 
było  wody.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  dlatego  pytam  się  osoby  najbardziej  kompetentnej . 
Jeżeli  Pan  Przewodniczący  pozwoli,  mam  pytanie  do  wójta,  skoro  jak  Pan 
Komendant  stwierdził  odpowiada gospodarka komunalna.
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Jak często przeprowadzane są kontrole  hydrantów,  jak często podlegają  legalizacj i  
i  kto wykonuje takie  czynności?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – już pracując Pan jako radny.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  prosiłbym,  żeby  Pan  odpowiedział  na  pytanie, 
proszę odpowiedź konkretną na pytania  a nie  żeby Pan opowiadał  jakieś.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  pewno  zapoznał  się  Pan  z  faktem,  że  4  lata 
temu  była  większość  hydrantów  wymieniona  na  nowe.  Wymieniona  po  kontroli ,  
którą  przeprowadzili  przedstawiciele  Państwowej  Straży  Pożarnej .  Oni  mają 
obowiązek  co pewien czas  właśnie sprawdzić  sytuację  przeciwpożarową na terenie  
gminy  i  s tan  hydrantów.  Nie  ma  Pan  wiedzy  widzę  tutaj  na  temat  hydrantów  i 
zasad  pobierania  wody  z  hydrantów.  Hydranty  nie  są,  jak  już  tutaj  zaznaczył  
komendant  nasz  OSP,  nie  jest  od  tego,  żeby  na  stałe  i  całym  strumieniem  wody  
gasić  pożar.  Hydranty  są  tylko  do napełniania  zbiorników wodnych  czy  umycia  po  
powrcie  z  akcj i .  Do  tego  służą.  Zabezpieczyć  powinny  to  samochody,  które 
przywożą  wodę,  cysterny  z  Państwowej  Straży  Pożarnej .  Nawet  pismo  ze  straży 
pożarnej ,  które  do  mnie  wpłynęło,  na  temat  hydrantów  też  tam  była  wypowiedź,  
odpowiedziałem  jednoznacznie,  że  to  jest  obowiązek  PSP  zapewnić  odpowiednią  
i lość  wody.  My  zapewniamy  odpowiednią  i lość  wody  komunalnej  plus  hydranty,  
które  istnieją.  One  istnieją  i  są,  ale  nigdy  nie  będą  w  stanie  pokryć  całego 
zapotrzebowania  na  wodę.  Wydajność  naszych  pomp  znajdujących  się  w  ujęciach 
wody,  takiej  mocy  nie  mają.  Nawet  włączając  dwie  pompy,  nie  damy  rady 
napełnić  wszystkich  samochodów  strażackich,  które  biorą  udział  w  akcj i .  Proszę 
nie  mylić  dwóch  rzeczy,  hydranty  które  funkcjonują,  które  powinny  być  na 
pierwsze  uderzenie  są  tak  samo jak  gaśnica  wisząca  na  ścianie  domu.  Ona nie  jest  
do tego,  że  ugasi  cały pożar  tylko  na przeczekanie  i  napełnienie  zbiorników wodą.  
Dlatego  też  należałoby  wspomnieć  w  obecności  radnych,  że  te  hydranty  są 
legalizowane,  nie  ma  takiego  pojęcia.  Sprawdzamy  ich  sprawność.  Hydrant  nowy 
zakupiony  jest  zakręcony.  Ma wszystkie  zakrętki  i  jest  plombowany  przez  nas,  do 
pierwszego  oprysku  w  polu.  Są  rozrywane  plomby.  Nie  ma  możliwości,  żeby 
upilnować.  Poza  tym  są  dewastowane  bardzo  mocno.  Ktoś  nie  posiadając  klucza 
fachowego  do  tego  hydrantu  a  używa  innego,  dewastuje  ten  hydrant.  Nawet 
pozakręcane  studzienki,  które  są  koło  hydrantów,  którym hydrant  się  zabezpiecza,  
również  tam  docierają  ci ,  którzy  nielegalnie  tą  wodę  nam  pobierają.  Hydranty  co 
pewien  czas  są  sprawdzane.  Taką  instytucją  która  sprawdza  jest  s traż  pożarna,  
która  przeprowadza  kontrole  doraźne  i  wtedy  protokoły  nam  przesyła  ze 
sprawności  tych  hydrantów.
Komendant  OSP  –  Pan  Stanisław  Kamiński  –  nawet  ma  prawo  wyznaczyć 
mandat  karny.  Na  pierwsze  uderzenie,  tak  jak  mówiłem,  mamy  wodę  na 
samochodach.  W  tym  czasie  jak  my  tą  wodę  wylewamy,  gasimy,  dojeżdżają  inne  
jednostki  z  innych  miejscowości,  z  powiatu  czy  jak  mówiłem  z  powiatu 
sąsiedniego.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  żeby  nie  stworzyć  takiego  wrażenia,  że  mogło 
być  ugaszone,  gdyby  hydrant  był  sprawny,  że  po  przyłączeniu  węża  do  hydrantu, 
ten  budynek  udałoby  się  ugasić.  To  jest  bzdura  totalna,  bo  musi  być  co  najmniej  
kilka   jednostek,  żeby  pożar  opanować  a  hydranty  są  do  napełniania  zbiorników. 
Zbiorniki  mogą  być  napełniane  w  całej  wsi.  Samochody  są  po  to,  żeby  jeździły  i  
pobierały wodę z  akwenów otwartych.  Proszę  nie  stwarzać  pozorów, że  gdyby  tam 
u  Pana  Płóciennika  hydrant  działał ,  to  chałupa  byłałby  uratowana.  To  jest  bzdura  
totalna,  całkowita  nieznajomość  pracy  strażaków  i  przepisów  dotyczących  straży 
pożarnej .  
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Komendant  OSP –  Pan  Stanisław Kamiński  –  żeby  podać  wodę  na  źródło  ognia, 
trzeba  jakiś  dystans  zachować.  Już  nie  te  czasy,  że  wiaderkiem  się  polewało.  W 
tej  chwili  musi  być  odpowiednie  ciśnienie,  żeby  ta  woda  na  kilkanaście  metrów 
płynęła,  żeby nie  ulec poparzeniu.  Z hydrantu  tego nie  da się  zrobić,  dlatego woda  
jest  nalewana  do  samochodów  i  do  beczek  gdzie  jest  autopompa,  gdzie  jest 
wytwarzane ciśnienie  i  ta  woda jest  rozrzucana,  rozpryskiwana.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – jest  jeszcze pewna 
rzecz  odnosnie  hydrantów  i  tankowania  samochodów.  Żeby  było  szybciej  to  tu  i  
tam  zatankujemy,  nie  da  się.  Z  jednego  hydrantu,  z  jednej  hydroforni  jeden 
samochod,  bo jest  za małe  ciśnienie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wydajność  pomp  jest  określona.  Nawet  kiedyś 
był  taki  przepis,  było  zarządzenie,  że  w  trakcie  pożaru  konserwator  ma  włączać 
wszystkie  pompy  jakie  funkcjonują.  Zniesiono  to,  bo  nawet  te  wszystkie  pompy 
nie  były  w  stanie  zapewnić  zapotrzebowanie  na  wodę  w  trakcie  pożaru.  Dlatego  
mają  jednostki  państwowe  bardzo  duże,  bo  jak  nie  starczy  wody,  to  zwracają  się  
do Olsztyna.
Komendant – Pan Stanisław Kamiński – system jest  powiązany łącznością.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czasami  można  zauważyć, 
że  nawet  do  pozornie  lekkiego  wypadku  jadą  przeważnie  dwie  straże.  Czy  to  jest 
jakoś ustawowo uregulowane?
Komendant  OSP  –  Pan  Stanisław  Kamiński  –  tak.  Od  2016  roku  Komendant 
Główny  wprowadził  zarządzenie  i  przy  każdym  wypadku  jeżeli  jest  osoba  ranna,  
poszkodowana,  musi  być  co  najmniej  pięciu  funkcjonariuszy  państwowej  straży 
pożarnej .  Dlatego  jadą  samochody  z  Ostródy.  My się  dziwimy,  że  wystarczy  jakiś  
opatrunek założyć,  bądź ratownik z karetki,  ale  oni  muszą być.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  tej  chwili  nie  dziwię  się  temu,  że  do  stłuczki 
kiedy w Mielnie  wyskoczył  z  parku na  rowerze  chłopiec  kilku  czy  kilkunastoletni,  
przyjechały  dwie  jednostki  straży  pożarnej .  Skoro  Komendant  Główny  Straży 
Pożarnej  takie  wydał  zalecenia,  pogratulować mu.
Komendant OSP – Pan Stanisław Kamiński  – Komendantowi  Głównemu.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  odnośnie  tego,  co  Pan  Matuszewski  powiedział ,  to 
ja  sądzę,  że  pompy  które  zasilają  wodociągi  są  rozmieszczone  czasami  w  innych  
miejscowościach.  Jeżeli  pożar  obejmuje  jakiś  rejon,  to  odłącza  się  prąd  tylko  w 
tym  rejonie  a  nie  tam  gdzie  pompa  się  znajduje.  Z  tego  wywnioskować  można  by 
było,  że zabiera całkowicie,  bo nie ma prądu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  w  zasadzie 
wygląda w ten sposób, że wyłącza prąd posterunek w Ostródzie czy Olsztynku.
Komendant  OSP  –  Pan  Stanisław  Kamiński  –  raz  jeszcze  powiem,  nie  sposób 
jest  ugasić  czegokolwiek  z  hydrantu,  dlatego  jesteśmy  wyposażeni  w  motopompy 
pływające,  gdzie  wystarczy nam rzeka taka jak w Mielnie,  gdzie  gasil iśmy z rzeki.  
Wrzucamy  taka  pompę,  ona  sobie  spokojnie  pływa  na  rzece,  nie  zatopi  się.  Jest 
lekka,  strażak  ją  spokojnie  wszędzie  przeniesie.  Wystarczy  połączyć  odcinki  i  już 
można uzupełniać wodę. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  są  gminy  w  Polsce,  gdzie  nie  ma  w  ogóle  sieci 
wodociągowej,  to  dopiero  mają  problem.  O  tym  się  nie  mówi  tylko  hydrant  może  
nieczynny a jak nie ma wcale hydrantu.
Komendant  OSP  –  Pan  Stanisław  Kamiński  –  my  jako  strażacy,  nie  tylko 
ochotnicy,  nie  l iczymy  na  hydranty.  Dlatego  wozimy wodę  z  sobą  i  s ię  wspieramy 
nawzajem  jak  trzeba.  W  Łodwigowie  pożar  -  Olsztynek  9  tys.  l i trów  wody.  Nie 
można  było  dojechać,  zostali  w  Stębarku  na  przystanku,  małymi  samochodami 
jeździliśmy i  pobieraliśmy od nich wodę i  gasil iśmy.  
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Radny – Pan Ryszard Bala –  w związku  z  tym co Pan w tej  chwili  powiedział ,  to 
może  w  ogóle  zrezygnować  z  hydrantów.  Ustawić  tylko  w  okolicach  remiz  
strażackich,  żeby  strażacy  mogli  zatankować  wozy,  a  nie  stwarzać  złudnych 
wrażeń,  że  mieszkańcy  są  bezpieczni,  bo  mają  w  okolicy  3  hydranty.  To  jak  by 
wypacza  cały  sens,  jeżeli  Pan  tak  stawia  sprawę.  Wójt  nie  będzie  miał  
zmartwienia  z  konserwacją  a  ludzie  nie  będą  mieli  złudzeń,  że  razie  małego 
pożary będą mogli  sobie ten pożar ugasić.
Komendant OSP – Pan Stanisław Kamiński  – jasne.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  wójt  nie  będzie  miał  zmartwienia  z  konserwacją  a 
ludzie  nie  będą  miel i  złudzeń,  że  jest  hydrant,  to  jak  będzie  niewielki  pożar,  to 
będzie mógł  z tego hydrantu  ten pożar ugasić.
Komendant  OSP  –  Pan  Stanisław  Kamiński  –  niedawno  byłem  w  sąsiedniej 
miejscowości,  w  sąsiedniej  gminie  też  pali ł  s ię  dom,  przyjeżdżają  konserwatorzy 
na hydrofornię  i  pytają,  panowie czy będziecie  brać wodę? Musimy wiedzieć,  bo
jak podłączycie  urządzenia,  to nam sieć rozsadzi.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  12.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy 
do punktu – zapoznanie  się z wniesionymi  skargami  i  wnioskami  w 2017 roku. 
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – przygotowałem takie  zestawienie,  z
którego wynika,  że skarg i  wniosków było  razem 29. Przedstawię czego dotyczyły.
1.  Interpelacja  radnego Ryszarda  Bali  w sprawie kontroli  placówek oświatowych.
2.  Wniosek  radnego  Ryszarda  Bali  –  dostęp  do  informacji  publicznej  – 
udostępnienie umowy z firmą novum,  protokół odbioru prac.
3.  Wniosek  radnego  Ryszarda  Bali  w sprawie  struktury  organizacyjno-kadrowej  w 
urzędzie  i  jednostkach  organizacyjnych,  przedsięwzięcia  w  ramach  funduszu 
sołeckiego,  remonty i  inwestycje  planowane w 2017 roku.
4.  Interpelacja  radnego  Ryszarda  Bali  w  sprawie  rozbieżności  w  powoływaniu  i  
odwoływaniu zastępcy wójta.
5.  Interpelacja  radnego Ryszarda  Bali  w sprawie procesów sądowych.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  przepraszam  bardzo,  w 
kwestii  formalnej .  Mamy  rozmawiać  o  skargach  i  wnioskach.  Interpelacje  należą  
do  innej  kategorii  spraw,  którymi  zajmuje  się  rada  gminy.  Interpelacje  powinny 
być  zamieszczone  na  stronie  BIP,  zresztą  tak  samo  jak  skargi  i  wnioski.  W 
porządku dzisiejszej  komisj i  mamy skargi i  wnioski a  nie interpelacje.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  można  wyodrębnić 
same skargi?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – można.  
1.  Skarga radnego Ryszarda  Bali  na zastępcę wójta Artura Wilczka.
2.  Skarga radnego Ryszarda  Bali  na skarbnika gminy Urszulę Borkowską.
3.  Wniosek  o  udostępnienie  informacji  publicznej  radnego  Ryszarda  Bali  – 
informacja  o wynikach przetargów.
4.  Wniosek  radnego  Ryszarda  Bali  w  sprawie  udostępnienia  w  postaci  plików 
komputerowych  kopii  protokołów z 2008 roku.
5.  Wniosek  radnego  Ryszarda  Bali  w  sprawie  udostępnienia  kopii  faktur  i  
protokołu końcowego – stacja  podnoszenia ciśnienia  wody w Dylewie.
6.  Wniosek radnego Ryszarda  Bali  w sprawie  zwołania  posiedzenia  komisj i  w celu 
sprawdzenia  kosztów  oraz  celowości  remontu  „Domu  Grunwaldzkiego”  w 
Stębarku.
7.  Zapytanie  radnego  Ryszarda  Bali  w  sprawie  zatrudnienia  Pani  Natali i  
Wiśniewskiej ,  usług hotelowych  w „Pałacu Pacółtowo”,  zajęcia  pasa drogowego.
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8.  Wniosek  radnego  Ryszarda  Bali  w  sprawie  udostępnienia  kopii  protokołów 
zespołu  ds.  kontroli  punktów  sprzedaży  alkoholu,  kopii  faktur  za  oświetlenie 
uliczne,  kopii  protokołów zebrań wiejskich – fundusz sołecki  2018 rok.
9.  Wniosek  radnego  Ryszarda  Bali  w  sprawie  udostępnienia  kopii  wniosków 
złożonych do budżetu na 2018 rok.
10.  Wniosek  radnego  Ryszarda  Bali  w sprawie  zakwaterowania  podczas  obchodów 
Dni Grunwaldu w 2015 roku.
11.  Wniosek  radnego  Ryszarda  Bali  w  sprawie  udostępnienia  sprawozdań  ze 
sposobu  wydatkowania  dotacj i  dla  klubu  Petanque  Mielno,  Nasze  Pacółtowo  i  
Stowarzyszenia  RAGSZ.
12.  Wniosek  radnego  Ryszarda  Bali  o  udostępnienie  informacji  w  sprawie 
wysokości  ekwiwalentów  za  niewykorzystany  urlop  wójta,  w  sprawie  premii  
wypłacanych  urzędnikom  w  latach  2015  –  2017,  wysokości  dodatku 
motywacyjnego wypłacanych dyrektorom szkół.
13.  Wniosek radnego Zbigniewa Napłoszka w sprawie dowozu dzieci  do szkół.
14.  Wniosek radnego Zbigniewa Napłoszka w sprawie wyjazdu z drogi gminnej  na
drogę powiatową.  
15.  Wniosek  radnego  Zbigniewa  Napłoszka  –  informacja  dotycząca  odśnieżania 
dróg.
16. Skarga Piotra  Kołodziejskiego w sprawie podania nieprawdziwych danych w
subwencji  oświatowej  przez Szkołę Podstawową we Frygnowie.
17.  Skarga  Arkadiusza  Rosy  w  sprawie  naliczania  subwencji  oświatowej  dla  
Niepublicznej  Szkoły Podstawowej w Dylewie.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  to  były  wnioski  poza 
wnioskami,  które były do budżetu składane?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  po  raz  kolejny  widzicie  Państwo  wybiórczą 
informację,  którą  przedstawiają  wam  urzędnicy  gminy.  Pan  Przewodniczący 
słusznie  zauważył ,  że  jeżeli  jest  punkt  skargi  i  wnioski,  to  wniosek  mieszkańców  
składany  do  urzędu  też  tu  powinien  być  przedstawiony,  ale  po  co  zawracać  sobie  
głowę takimi  sprawami.  Jeden wniosek można  tutaj  wymienić,  inne  niekoniecznie.  
Komentarz  pozostawiam Państwu.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odnośnie  wniosków 
składanych  do budżetu,  to  miel iśmy taką informację w październiku.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  to  jest  zapoznanie  się  z 
wnioskami  złożonymi  w 2017 roku.  Nie ma w tym punkcie,  które wnioski  należało  
ująć  czy  nie.  Jest  s łowo  wnioski  i  skargi.  Te  dwie  kategorie  działań  powinny 
zostać  wymienione,  a  mamy  jak  powiedziałem,  kolejną  próbę  manipulacj i  
informacją  przekazywaną  radnym,  a  za  pośrednictwem  protokołu  również 
mieszkańcom. 
Innych uwag nie  zgłoszono. 

Ad pkt 13.  Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – kolejnym
punktem jest  analiza  realizacj i  zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2017 roku.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dostaliście  zestawienie  szczegółowe.  14  sołectw 
korzystało.  Kwota  wydatków  wyniosła  258  tys.  zł .  Zwrot  corocznie  jest  niższy.  
Coraz  bardziej  mi  się  wydaje,  że  te  środki  celowo  są  wydawane.  Jest  to  fundusz,  
który  w  tym  roku  pochłania  460  tys.  zł  z  budżetu  gminy.  Fundusz  sołecki 
uniemożliwia  nam ubieganie  się o środki zewnętrzne,  ale  taka jest  wola rady.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  środki 
niewykorzystane,  co się z  nimi  dzieje,  one na drugi  rok?
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  pozostają  w  budżecie.  Staram  się  niektórym 
wsiom  zrekompensować.  Niektóre  sołectwa  chcą  skumulować  środki,  to  mówiłem 
na  sesjach,  że  to  wymaga  odpowiedniej  uchwały  rady  gminy.  Najlepiej  
wykorzystać  w roku, w którym został  przyznany.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  dwa  sołectwa  nie  wykorzystały  tego 
funduszu.  Nie zaplanowali  tego czy nie zdążyły tego zrealizować?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  było  możliwości  zrealizowania,  bo  grunt 
który  Rychnowska  Wola  chciała  wykorzystać  do  budowy  siłowni  zewnętrznej  i  
placu  zabaw,  dopiero  jak  pamiętacie,  na  ostatniej  sesj i  informowałem,  że  został  
dopiero nam przekazany przez KOWR.
Radna – Pani Iwona Stanka – Góry Lubiańskie  nie wykorzystały?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zrobiliśmy  drogę  do  Lubianka  i  Pani  sołtys 
powiedziała,  że pozostawia w budżecie.
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – jak Pan ocenia tę  formę
wydatkowania  pieniędzy z perspektywy czasu,  bo jak wprowadzaliśmy fundusz,  to
Pan był  przeciwny.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  muszę  podtrzymywać  swoje  zdanie.  Nie 
zmieniłem  międzyczasie  zdania.  Nie  wszystkie  te  wydatki  myślę  są  tak  bardzo 
celowe.  Nieraz  odczuwam,  że  jest  taka  chęć  aby  wydać,  żeby  nie  zostało  w 
budżecie  gminy.  Moje  zdanie  kiedy  wypowiadałem,  to  było  takie,  że  kumulując 
ten  fundusz,  w  tym  roku  mamy  460  tys .  zł ,  to  jest  jedna  świetl ica  wiejska.  Wtedy 
też  podawałem  taki  przykład.  Można  by  było  całkowicie  od  podstaw  z  projektem 
wybudować jedną świetl icę  wiejską.  Z drugiej  s trony są takie  potrzeby,  na które ja  
patrzę centralnie  i  może nie  dostrzegam a które  w sołectwie  istnieją.  Dlatego też z 
tej  racj i  mamy  te  zdanie  podzielone,  z  tego  tytułu,  że  gdyby  te  wyższe  cele,  
ważniejsze  czyli  te  strategicznie  zostały  osiągnięte,  to  tak,  oczywiście,  to  nawet  
cały  budżet  gminy  podzielić  na  fundusze  sołeckie,  wtedy  naj łatwiej  by  to  było  i  
zgodnie  z  żądaniem  wyborców  wydatkowane,  ale  to  wszystko  w  odpowiednim 
czasie  gdy  skończymy  kanalizację,  świetl ice,  szkoły.  Teraz  to  jest  troszeczkę  
wcześnie.  
Drugie  moje  zdanie  na  ten  temat  jest  takie,  że  to  jest  celowe  działanie  rządu,  bo 
on  pojawił  się  w  pewnym  momencie  fundusz  sołecki,  kiedy  pojawiły  się  unijne  
środki.  Zubożanie  swoich  własnych  środków  z  budżetu  o  środki,  które  wydajemy 
na  fundusz  sołecki  w  jakiś  sposób  zmniejszają  nam  potencjalnie  udział  własny  w 
środkach uzyskiwanych  w funduszach europejskich.  Mając  500 tys.  zł  w budżecie,  
można trzykrotnie  więcej  zdobyć  czyli  można myśleć  o dwumilionowej  inwestycj i ,  
swój  udział  wliczając.  Tu  są  pełne  kompetencje  rady  gminy.  Nie  dyskutuję  z  
czymś,  co  zależy  bezwzględnie  od  rady  gminy.  Ja  tylko  wypowiedziałem  swoje 
zdanie.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  tych  programów 
unijnych  jest  tyle  więcej  niż  mielibyśmy  potrzebę?  Mielibyśmy  szansę  gdzieś  
indziej  złożyć,  gdybyśmy mieli  te  środki?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  czytaliście  pisma,  które  ukazują  się  na  terenie 
gminy,  my  w  tym  roku  mamy  w  budżecie  5.300  tys .  zł  wydatków  majątkowych,  
wydatków na  inwestycje.  Dla  takiej  gminy  jak  nasza,  to  jest  wręcz  końcówka  a  są 
gminy  obok,  które  mają  1  mln  złotych.  Jeszcze  środki  ze  Starostwa  Powiatowego,  
to  jest  6  mln  złotych.  Nas co  ogranicza,  gdyby nie  artykuł  243 ustawy o finansach 
publicznych,  który  nakłada  kaganiec  na  nas  w  tym  tytule,  że  my  nie  możemy 
skredytować więcej .  To nam zamyka drogę do inwestycj i .  Jak ktoś mówi,  że gmina  
bierze  kredyty  a  jest  w  Polsce  kilkanaście  gmin,  które  nie  mają  kredytów,  to  
możecie  sobie  pomyśleć.  Jak  mamy  środki  z  Unii  Europejskiej ,  to  kredyt  musi  
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przejść  przez  Bank  Gospodarstwa  Krajowego,  czyli  kredyt  musi  być.  Jak  nie  mają  
kredytów,  tzn.  że  nie  korzystają  ze  środków  Unii  Europejskiej .  Takim 
samorządowcom  ja  bym  powiedział  dziękuję,  bo  nie  wykorzystujecie 
potencjalnych możliwości.
Ja  w pierwszych  wyborach  bezpośrednich  miałem zarzuty,  że  zbyt  mało  korzystam 
z  kredytów,  które  są  dostępne.  Tak  samo  w gospodarstwie,  w  domu  chyba  łatwiej  
kupić  telewizor  i  później  go  spłacić,  niż  zbierać  na  niego,  bo  się  nigdy  nie 
zbierze.  To jest  taki  przykład  najprostszy.  
Złożyliśmy  wniosek  powtórnie  na  drogę  do  Frygnowa.  Składamy  wszędzie 
wnioski.  Mówię  o  fotowoltanice,  która  nie  jest  aż  tak  korzystna  dla  nas.  Jeszcze 
mówimy  tutaj  o  wniosku na  świetl icę  w Glądach.  Też  został  złożony.  Czekamy na 
oświatę,  że w oświacie  coś się pojawi.  
Jeżeli  chodzi  o  PROW,  to  niestety  musimy  zawsze  mieć  te  36,4%.  To  jest  
f inansowane  w  63,6%.  Doliczyć  wydatek  kwalifikowany,  to  jest  50  na  50%.  To 
wszystko trzeba l iczyć.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  14.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy 
do kolejnego punktu – informacja na temat  stanu zaległości  podatkowych.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  przedstawię  po  kolei:  osoby  fizyczne  – 
zaległości  -  zobowiązania  pieniężne:  podatek  od  nieruchomości,  podatek  rolny,  
podatek leśny.
Zaległości  podatkowe  –  282.146,96  zł  na  dzień  30  kwietnia  2018  r . ,  w  tym 
rozłożono na raty – 34.399,00 zł .
Wystawiono  upomnień   za  okres  od  01.01.2017  r .  do  30.04.2018  r .  -  2.089  sztuk 
upomnień  na  kwotę  570  tys .  złotych.  Dlatego  ta  kwota  taka  duża,  bo  upomnienia  
trafiają  dwu  i  trzykrotnie  do  jednego  petenta.  To  musi  ta  nasza  mała  księgowość 
przeprowadzić.  
Wystawiono tytuły  wykonawcze  w okresie  od 01.01.2017 r .  do 30.04.2018 r .  -  177 
sztuk.  To  też  się  wiąże  z  wydatkowaniem  naszych  środków.  Po  300,-  zł  na  każdy 
tytuł  a  większość  tytułów  wraca  z  dopiskiem  „niemożliwe  do  realizacj i”  i  na  tym 
się  kończy.  Wysłano  tych  upomnień  na  kwotę  175.123,-  zł  i  z  tego  zostało 
zrealizowane  92.660,-  zł .  W  trakcie  wystawiane  są  bieżące  upomnienia  i  tytuły 
wykonawcze,  bo dzisiaj  mija  termin  płatności  podatku.
Osoby prawne:
- podatek leśny – wystawiono upomnienie na 40,-  zł;
-  podatek rolny – upomnienia na 137,-  zł  na dzisiaj ;
Największe zaległości  są w podatku od nieruchomości  – 307.105,-  zł ,  w tym kwota 
zaległości  rozłożona  na  raty  –  61.405,-  zł  i  wystawione  tytuły  wykonawcze  na 
kwotę  235.558,30 zł .  To  są  tytuły  wykonawcze  na  jeden  podmiot  gospodarczy.  To 
jest  jedno  przedsiębiorstwo,  które  nam  zalega  od  kilku  lat .  Wpływa  na  realizację  
dochodów własnych bardzo negatywnie.  
Podatek  od  środków  transportowych  od  osób  fizycznych  i  prawnych  –  kwota 
zaległości  wynosi  –  38.392,70  zł .  Tutaj  przy  ustalaniu  wysokości  podatku  takie 
nieporozumienie  małe  zaszło,  że  pracownica,  która  prowadzi  podatki  od  środków 
transportu zapytała,  czy zostawiamy tak jak w ubiegłym roku,  ja  powiedziałem,  że  
o 3% więcej ,  o współczynnik inflacj i .  Żeśmy się nie  zrozumieli .  Ona zrozumiała,  
że  zostawiamy  tak  jak  Ministerstwo  Finansów  podało.  Tu  ten  podatek  skoczył  o  
50%.  Mamy  14  przewoźników.  To  się  nie  stało  z  naszej  złośliwości.  Jeżeli  
wystąpią,  to  jest  możliwość  umorzenia  tej  części  podatku.  Nie jestem za tym,  żeby 
niszczyć  podmioty  działające  na  terenie  gminy  zbyt  wysokim  podatkiem.  
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Analizując  te  podatki,  które  się  wahają  w  granicach  1.500,-  zł  do  1.600,-  zł  od 
pojazdu.
Uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  15.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  kolejnym 
punktem jest  analiza  wykonania budżetu gminy za I  kwartał  2018 roku.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mam  wydruk  z  księgi  głównej  dotyczący 
realizacj i  budżetu  za  I  kwartał .  Nie  wygląda  to  naj lepiej .  Dlaczego  nie  wygląda 
naj lepiej ,  bo  po  pierwsze  część  oświatowa  subwencji  z  powodu  tego,  że  jest  niż  
demograficzny,  coraz  mniej  dzieci  zmalała  nam dosyć  poważnie.  Z  tego  tytułu  już  
w  pierwszym  kwartale  realizacj i  mamy  73  tys.  zł  środków  mniej  niż  w  ubiegłym  
roku wydaliśmy a  w sumie  nam się  l iczba  placówek szkolnych  nie  zmniejszyła.  Te 
same  placówki,  ta  sama  obsługa  a  pieniędzy  mamy  75  tys.  zł  mniej .  Jeżeli  chodzi 
o  część  wyrównawczą  subwencji  ogólnej  również  nam  się  zmniejszyło  z  tego 
tytułu,  że  wyszliśmy  z  tej  granicy  ubóstwa  o  tys iąc  miejsc  do  przodu.  Z  tego 
tytułu  zmniejszyła  się  subwencja  ogólna.  W  pierwszym  kwartale  tej  subwencji  
dostaliśmy mniej  o  212.298,-  zł  mniej  czyli  dosyć  dużo.  Subwencja  wyrównawcza 
jest  śmieszna.  Mówię  tutaj  o  subwencji  wyrównawczej ,  równoważącej ,  to  jest  
tylko  756,-  zł .  Sumując  te  wszystkie  dane,  w  pierwszym  kwartale  tego  roku  o 
284.602,-  zł  mamy  mniej  w  budżecie  niż  w  latach  poprzednich.  Do  tego  dodać 
jeszcze,  do  czerwca  spłacamy  308  tys.  zł  nienależnie  pobranej  subwencji ,  czyl i  
dodać  jeszcze  przez  te  4  miesiące  200 tys .  zł ,  to  równo pół  miliona  w stosunku do 
ubiegłego  roku  mamy  mniej .  Niedobór  finansowy  jeszcze  nie  nastąpił ,  dopiero  
nastąpi,  bo  musi  nastąpić   z  tego  tytułu,  że  ma  to  swoje  prawa  matematyczne.  
Myślę,  że  po  półroczu  trzeba  będzie  znowu  wrócić  do  analizy  i  podjąć  jakieś  
konkretne decyzje.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  Państwo 
przewidywaliście,  że nastąpi  obniżenie tych  subwencji?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak.  To  było  do  przewidzenia.  Jest  ten 
współczynnik  zadłużenia.  Kiedyś  były  progi  bezpiecznościowe  dwa  czyli  
współczynnik  5% w stosunku  do  spłaty  rocznej  kredytu  do  wielkości  budżetu  i  do 
60%  budżetu  można  było  się  zadłużać.  W  tej  chwili  jest  ten  artykuł  243,  który 
mówi  o  możliwości,  taki  kaganiec  założony  na  nasz  budżet,  który  mówi  i le  
możemy zaciągnąć  zobowiązań kredytowych  i  on wcale nie  współgra.  W tej  chwili  
jest  tak,  że  my  na  przykład  mamy  tą  wieloletnią  prognozę  finansową  na  i leś  tam 
lat ,  nawet  gdybyśmy  mieli  5  mln   w  budżecie  i  chcieli  to  spłacić,  to  my  nie 
możemy,  bo  nam  współczynnik  nie  pozwala  z  tego  tytułu,  że  i  tak  mamy  opinię  
RIO  i  możemy  podskakiwać.  Mówi  się  o  tym  w  Ministerstwie  Finansów,  że  te 
wcześniejsze  współczynniki  mają  przywrócić,  ale  o  tym  że  będzie  inaczej  niż  w 
artykule  243  nic  nie  wskazuje.  Jedynym  wyjściem  jest  rozłożenie  na  raty,  
reorganizacja  całości  spłat  i  rozłożenie  w czasie.  To się  odbywa różnie,  bo  można  
znaleźć  instytucję,  która  będzie  zainteresowana  naliczaniem  marży,  ale  można  
również  wydawać  obligacje.  Jeżeli  chcemy  inwestować,  cokolwiek  robić,  to 
będzie  nieuniknione,  bo  nie  będziemy  w  stanie  inwestycj i  prowadzić,  a  tylko  żyć  
z tego,  co podatki  przyniosą.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 16.  Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – przechodzimy
do projektów uchwał – pierwszym jest  zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie
zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2018  –  2027  i  
w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 rok.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  są  dwie  uchwały,  które  są  integralnie 
związane.  Załącznik  Nr  2  do  WPF  w  ogóle  się  nie  zmienia.  Zmienia  się  załącznik 
Nr  1.  Będą  to  zmiany  wprowadzone  w  budżecie.  Będą  to  zmiany  jakie  Państwo 
macie  wpisane.  One  są  spowodowane  dotacjami  uzyskanymi  z  różnych  instytucj i ,  
z  Wydziału  Społecznego  Urzędu  Wojewódzkiego,  czyli  wszystkie  dotyczące 
opieki  społecznej .
Budżet  uległ  zwiększeniu  o  228  tys.  zł ,  które  są  umieszczone  w  załączniku  nr  1  
WPF.  Wojewoda  przesłał  nam  tą  sumę,  kóra  należy  się  nam  na  oddziały 
przedszkolne  i  inne  formy  wychowania  przedszkolnego.  Ta  suma  wynosi  228  tys.  
zł .  Ona jest  wprowadzona do budżetu w załączniku nr 1.
Jeżeli  chodzi  o  te  większe  zmiany,  to  w  planie  wydatków  budżetowych  w 
załączniku  nr  2  są  takie  zmiany,  że  zmniejszyła  się  suma  pieniędzy  wydanych  na 
projekt  budowy  drogi  w  Pacółtowie.  Zabezpieczyliśmy  20  tys .  zł  a  11.700,-  zł 
musimy  zapłacić.  Sołectwo  Mielno  przerzuciło  sobie  w  budżecie  środki  przy 
budowie  tego  skweru  z  jednego  paragrafu  do  innego,  z  wydatków  bieżących  na  
wydatki  inwestycyjne.  To  są  te  zmiany,  które  w  tym  budżecie  wprowadzamy  a 
reszta  tych  zmian  wynika  tylko  i  wyłącznie  ze  wszystkich  zwiększeń  decyzjami  z 
Urzędu Wojewódzkiego.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  załączniku  nr  3  w  pozycj i  5  jest  zakup 
nieruchomości  niezabudowanej .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to  jest  róg działki  przy świetl icy  w Łodwigowie. 
Zakup  działki  należącej  do  Pana  Kamińskiego.  Skończyliśmy  już  i 
uporządkowaliśmy.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  budowa  chodnika  w  Szczepankowie  i  budowa 
drogi w Kiersztanowie to są zadania inwestycyjne?  W załączniku nr 3 nie ma?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to jest  ze środków powiatu.
Radny – Pan Ryszard Bala – ale  my jakieś pieniądze dajemy.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nasze  pieniądze  przechodzą  przez  wydatki 
bieżące.  My  dopłacamy  tylko.  Powiat  realizuje,  wykonuje  inwestycję  a  my 
płacimy z bieżących.  Dlatego nie  ma w majątkowych u nas.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy  do 
kolejnego projektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia  gminnego  programu zwalczania 
następstw  zdrowotnych  używania  wyrobów  tytoniowych  i  wyrobów  powiązanych 
na rok 2018.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  rozszerzenie  tego,  co  robi  komisja  ze 
środków,  które  przeznaczamy  na  tzw.  „kapslowe”.  Jest  rozszerzenie  jeszcze  o  
zapobieganie  truciu  się  papierosami.  Taki  program trzeba  opracować.  Opracowuje 
ta sama jednostka,  która zajmuje się przeciwdziałaniem alkoholizmowi.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  taka  uwagę,  dochodzimy  do  takiego 
absurdu,  że  będziemy  opracowywać  programy  ratowania  tych,  którzy  gołym 
tyłkiem siadają  na  rozgrzaną  blachę  pieca.  Co kogo obchodzi  czy ktoś  pali?  To on 
ponosi  skutki  tego.  Nie  bardzo jestem w stanie  zrozumieć,  jakie  mogą  jeszcze  być  
programy przeciwdziałania  ludzkiej  głupocie.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –   ja w tym przypadku się zgadzam.  To jest  bzdura 
całkowita,  ale  wynika  to  z  ustawy  i  taką  uchwałę  musimy  podjąć,  żeby  nie  mieć 
zarzutów,  ja  bym  miał  zarzut,  że  nie  przygotowałem  i  nie  przedstawiłem  radzie. 
Mógłbym  powiedzieć  to  samo,  co  Pan  powiedział  i  nie  podjąć,  ale  jest  
przygotowana,  bo to wynika z ustawy.
Innych uwag nie  zgłoszono.
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Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy  do 
kolejnego projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie  porozumienia 
na  powierzenie  Gminie  Grunwald  w  2018  roku  zadań  zleconych  z  zakresu 
administracj i  rządowej,  dotyczących  obowiązku  utrzymania  grobów  i  cmentarzy 
wojennych.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  co  roku  podpisujemy  taką  umowę  i  co  roku 
trzeba  podejmować  taką  uchwałę.  Zawsze  zwracamy  się  o  zwiększenie  tej  sumy.  
Nieznacznie  zwiększono,  bo  wzrosła  do  5  tys .  zł .  Zlecamy  to  zawsze  tej  samej  
osobie,  która  wywiązuje  się  bardzo  dobrze  z  tych  obowiązków.  Jest  jeszcze  inna  
sprawa,  bo  jest  szereg  tych  cmentarzy,  które  są  rozmieszczone  we  wszystkich 
wsiach  naszej  gminy.  Kiedyś  każda  wieś  protestancka  miała  swój  cmentarz  na 
miejscu.  Są  cmentarze  za  które  płacimy  z  budżetu  gminy,  opłacamy  też 
konserwację czyli  Stębark i  Frygnowo.  Myślę,  że te pieniądze  powinny się znaleźć  
w  środkach  sołeckich,  żeby  sołectwo  utrzymywało  te  cmentarze  ze  swoich  
środków.  Myślę,  że  inne  rady  sołeckie  również.  Tutaj  rada  sołecka  Marcinkowo 
podjęła  taką  uchwałę  i  chce  przeznaczyć  te  środki  na  rewaloryzację,  modernizację  
tego cmentarza.  Taką uchwałę musimy podjąć,  by z  tych  środków skorzystać.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  cmentarz  w 
Kiersztanowie to też?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to  jest  cmentarz  parafialny.  Ja  myślę,  że  do  tego 
tematu  wrócimy,  bo  jak  coś  będziemy  robić  w  Kiersztanowie,  jak  będą  środki,  to  
trzeba będzie dokończyć,  bo jest  rozpoczęty.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  bym  chciał  wiedzieć,  i le  właściwie  pieniędzy  na 
to  zagospodarowanie  czy  opiekę  nad  cmentarzami  możemy  przeznaczyć  w  tym 
roku kalendarzowym?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  5 tys.  zł .  Tyle  i le  otrzymaliśmy.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  5  tys .  zł  ze  środków  zewnętrznych  a  ze  swoich 
środków?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – w ubiegłym roku dołożyliśmy 2 tys .  zł  ze swoich 
środków na dwa cmentarze.  Około 2 tys .  zł  z tego co pamiętam.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  u  nas  jest  obraz  nędzy  i  rozpaczy  na 
cmentarzu.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  cmentarz  parafialny.  Księża  przychodzą 
do  mnie  z  prośbą  o  pomoc  doraźną  jeżeli  chodzi  o  transport  czy  inne  rzeczy.  Jak 
możemy to pomagamy,  ale  jeżeli  chodzi  o środki płatnicze,  to nie.  
Radny – Pan Dariusz Borkowski – a jeżeli  chodzi  o pomoc?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżeli  ktoś  chce  coś  zrobić,  przykłada  się  a  są 
moce przerobowe wolne,  to  pomagamy.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  z  tego  co  pamiętam,  to 
ksiądz  w  Szczepankowie  rok  czy  dwa  lata  temu  odmówił  przyjęcia  kwoty  10  tys .  
zł .  Jak księdzu nie zależy.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  a  rada  parafialna  jest ,  to  radę  parafialną 
zebrać do galopu.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy  do 
kolejnego  punktu  –  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad 
ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  ośrodkach  wsparcia  i  mieszkaniach 
chronionych.
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Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  ośrodkiem  wsparcia  od 
niedawna  zgodnie  ze  zmianą  ustawy  o  pomocy  społecznej  od  1  kwietnia  są 
schroniska  dla  osób  bezdomnych.  W  związku  z  tym  jest  obowiązek  ustalenia 
odpłatności.  Osoba  bezdomna  przebywa  w  ośrodku  dla  bezdomnych,  skierowana 
przez  nas  do  ośrodka,  przebywa  bezpłatnie  jeśli  dochód  nie  przekracza  kryterium 
dochodowego zgodnie  z  ustawą  o  pomocy  społecznej .  Samotna  osoba to  jest  634,-  
zł .  Jeżeli  przekracza,  bo ma  emeryturę  czy coś  tam,  to  ustalana  jest  odpłatność.  Ja  
przedstawiam taką propozycję.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  to  było  w  poprzednich 
latach uchwalone?
Kierownik GOPS – Pani Agnieszka Skorupska – nie.  To jest  pierwszy raz.
Mieliśmy  umowę  podpisaną  ze  schroniskiem,  z  „Markotem”  a  teraz  zasady  się  
zmieniają.
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – ustawowo jest  wymuszane?
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  tak.  Koszt  jest  też  duży,  bo 
nawet  2  tys .  zł  miesięcznie.  Na  dzień  dzisiejszy  na  szczęście  mamy  tylko  jednego 
Pana bezdomnego
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  z  Wygodą  my 
mamy jakieś  porozumienie?
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  mamy  porozumienie,  ale  nasi 
mieszkańcy  jeżdżą  do  Ostródy.  Namawiamy,  ale  są  osoby,  które  wolą  w  domu 
siedzieć.  Część  osób  dojeżdża  z  Gierzwałdu  do  Olsztynka  na  warsztaty 
terapeutyczne.  Zadowoleni  są.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  bym  chciał ,  żeby  Pani  dostępnie  wyjaśniła  – 
mieszkania  chronione.  Kto  ma  prawo  udzielić  zakwaterowania  w  takim 
mieszkaniu?  Jakie  są  zasady  kierowania  do  takich  mieszkań  i  gdzie  te  mieszkania  
się znajdują?
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  u  nas  nie  ma  w  naszej  gminie 
mieszkań chronionych.  To są osoby,  które nie  mają mieszkań swoich.  Osoba,  która 
ze  względu  na  trudną  sytuację  życiową,  niepełnosprawność  i  chorobę  potrzebuje 
wsparcia  w  codziennym  życiu,  ale  nie  wymaga  usług  świadczonych  przez 
jednostki  pomocy  społecznej .  Osoba,  która  nie  wymaga  umieszczenia  w  DPS  a  w 
takim  mieszkaniu  chronionym  mogłaby  sama  mieszkać.  Oczywiście  musi  być 
wsparcie  specjalisty,  jest  lekarz,  pielęgniarka  w  przypadku  osoby 
niepełnosprawnej  czy  opiekunka,  pracownik  socjalny.  Głównie  chodzi  o  osoby 
niepełnosprawne chociaż też o osoby,  które mogą opuścić  dom dziecka.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  to  są  schroniska 
dla bezdomnych?
Kierownik  GOPS  -  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  to  są  mieszkania  chronione  na 
terenie  gminy.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zawsze jakiś nowe kategorie  wymyśla  rząd.
Kierownik GOPS – Pani Agnieszka Skorupska – to jest  nakaz z  góry.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dla  nas  bardziej  is totne  są  mieszkania  socjalne, 
które  w zasadzie  spełniają  rolę  mieszkań  chronionych.  Można zwiększyć  opiekę  w 
nich,  zabezpieczyć  lekarsko. Rząd chce,  żeby wyodrębnić w zasobach gminy.
Kierownik  GOPS  _  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  na  dzień  dzisiejszy  nie  ma 
takich potrzeb.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan Arkadiusz  Piasecki  –  nie  ma  takiego  mieszkania 
i  nie  ma takiego zapotrzebowania.
Kierownik GOPS – Pani Agnieszka Skorupska – nie ma takich potrzeb.
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Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  -   ale  uchwała  musi  być 
podjęta  w razie  takiej  konieczności.
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  ale  uchwała  musi  być.  Ustawa 
określa  jakie  wymogi,  s tandardy  muszą  spełniać.  Są  dwa  rodzaje  mieszkań 
chronionych.  Usługi  opiekuńcze  są  świadczone  nie  krócej  nić  3  godziny  dziennie  
przez  7  dni  w  tygodniu.  To  też  są  koszty  dla  gminy.  Mieszkanie  nie  może  być 
mniejsze niż  12 m 2  na osobę.  Wymogi  dosyć  są podwyższone.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan Arkadiusz  Piasecki  –  socjalne  można  zmienić  na 
chronione.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – przy socjalnym wymagane jest  na osobę 5 m 2 .  A
tu  jest  12  m 2   na  osobę,  to  mieszkanie  socjalne  na  dobrą  sprawę  na  jedną  osobę 
można  przeznaczyć.  Jest  przewidywane.  Jeżeli  będzie  taka  potrzeba,  będziemy 
musiel i  u  nas  takie  coś  zrobić.  To  są  niższe  koszty  niż  dom  opieki  społecznej .  
Może sami  dojdziemy do takiego wniosku, że zrobić takie  mieszkania.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  przechodzimy  do  kolejnego 
punktu  -  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości 
niezabudowanych.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  to  nieruchomość,  która  już stawała  na forum 
rady,  w  miejscowości  Mielno  dla  Pani  Szmidt  Małgorzaty,  ten  ogródek  przy 
kawiarence  „Renka”.  My wyrazi liśmy  zgodę  a  w  tej  chwili  już  przygotowałem  do 
sprzedaży.  Ona poniesie  koszty podziału  geodezyjnego i  notarialne.  
Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  będzie  to  cały  odcinek,  nie  tak  jak  wstępnie 
było  wydzielone?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jak jest  bar,  to  taki prostokąt.
Radny – Pan Ryszard Bala – czy jest  wycena tych  działek?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  na pewno jest  tylko  ja  nie  znam tej  wyceny w tej 
chwili ,  nie ma w objaśnieniach.  Na sesj i  podam,  bo powinna być.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  dobrze  byłoby 
wiedzieć przed podjęciem uchwały.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  może  nie  być  jeszcze  ceny,  bo  czekaliśmy  na 
podział  tego.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy  do 
kolejnego projektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia  zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald  .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  uchwała,  którą  przygotowujemy  już 
prawie  rok.  Po  wszystkich  zmianach,  które  można  było  wnosić,  zostały  wniesione 
do  tego  studium.  Przystąpimy  teraz  do  przyjęcia  tego  studium.  Te  studium  jeżeli  
chodzi  o  to,  co  tam  usunięto,  to  przede  wszystkim  to,  co  nie  znalazło  poparcia  w 
społeczeństwie,  ale  również  w  Urzędzie  Marszałkowskim  czyli  wiatraki.  Fermy 
wiatrowe zostały ze studium usunięte  a wprowadzone są tylko  te  dwie kopalnie,  na 
które  już  żeśmy  wyrazi li  zgodę  na  uruchomienie,  gdy  uchwalaliśmy  miejscowe 
plany  zagospodarowania  przestrzennego  i  nic  więcej ;  jedna  kopalnia  w 
Gierzwałdzie  i  jedna  w  Stębarku,  to  co  już  żeśmy  przegłosowali .  Po  tym  studium 
na następnej  sesj i  te  plany miejscowe będą przegłosowywane.  Urbanistyczna  część  
naszej  uchwały zostanie  zakończona.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mamy  w  §  1  zapisane  „Uchwala  się  zmianę 
Studium”.  W  §  2  mamy  zapisane,  że  zmiana  studium  składa  się  z  następujących  
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dokumentów,  które  są  załącznikami  do  tej  uchwały,  ale  jak  Państwo  zauważyli ,  
dostaliśmy tylko  jedną zadrukowaną kartkę.  Nie ma żadnych załączników. O jakim 
przyjmowaniu  czy  uchwalaniu  wniosków  możemy  mówić.  Dokument  nie  zawiera 
podstawowych informacji .  My nie  przyjmujemy tego, co jest  na tej  kartce zapisane  
tylko to  co jest  zapisane w tych dokumentach,  dwustu stronicowego studium, które  
powinno być  do tego dołączone.  Nie rozumiem tego. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  prosta  sprawa,  bo  załącznik  do  studium, 
to  powinna  być  mapa.  Dokumenty,  uzgodnienia  do  studium,  to  jest  książka.  Mapy 
nikt  nie  skseruje,  bo  będzie  miniatura  gminy,  gdzie  będą  naniesione  te  punkty.  Ta  
mapa  była  wyłożona  i  jest  do  wglądu  cały  czas.  Pracownicy  merytoryczni  byli  
przygotowani  do  przyjmowania,  bo  były  uwagi.  Trzeba  się  zapoznawać,  bo  nie 
będziemy  tej  mamy  kserowali .  Mapa  kolorowa  jest .  W  sali  obok  się  znajduje.  
Można  w  tej  chwili  przejść,  ona  wisi  na  ścianie  i  ze  studium  zapoznać  się.  Te  
załączniki,  te  wszystkie  uzgodnienia,  to  są  suche  uzgodnienia  czyl i  wyrażenie 
zgody.  Nawet  jak  jedna  strona  nie  wyrazi  zgody  na  te  uzgodnienia,  to  tego  
studium nie możemy uchwalić.  Jeżeli  radni  uznają za celowe następną książkę
kserować,  to ja nie widzę problemu.  To jest  tak obszerne.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  właśnie  dlatego  Panie  Wójcie,  że  to  jest  obszerne, 
to  zapoznawanie  się  wisząc  tutaj  w  pokoju  nr  2  na  barierce  czy  siedząc  na 
korytarzu  holu  jest  bez  sensu.  Bowiem  to  powinno  być  wydrukowane  również  na 
potrzeby  radnych,  bo  radni  chyba  zasługują  na  to,  żeby  mieć  strategiczny 
dokument,  który opisuje w jaki  sposób ma się  rozwijać gmina.  Przymowanie  takiej  
uchwały  dotyczącej  kierunków  zagospodarowania  jest  dla  mnie  powiem  szczerze  
kpiną.  Jeżeli  radni  na to  się godzą,  to  już jest  inna sprawa.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  kpiną  jest ,  że  będąc  8  lat  radnym,  a  to  nie  jest 
uchwalenie  studium,  to  jest  uchwalenie  zmian.  To  studium funkcjonuje  cały  czas,  
ono istnieje,  bo jest  uchwalone.  To nie  jest  dokument  statyczny tylko  dynamiczny.  
Nie  jest  taki,  że  uchwalimy  raz  i  nic  więcej  nie  można  zrobić.  To  studium  jest  
takie,  że  pojawia  się  gdzieś  jakiś  inwestor,  on  przychodzi  do  nas,  rolnik  czy  nie 
rolnik.  My  przystępujemy  do  zmiany  studium.  To  jest  ten  dokument,  który  jest  
naprawdę bardzo obszerny.  Mieliśmy te materiały,  nie  raz oglądaliśmy.  Za każdym 
razem  przesyłanie  i  jeszcze  później  ocenianie  w  ten  sposób  radnych,  że  to  jest  
kpiną,  że się w ten sposób uchwali ,  to jest  kpina traktowanie tak radnych.
Radny – Pan Ryszard Bala –  to  jest  kpina,  że tak  radnych  się  traktuje.  Załąca  się 
do uchwały,  wpisuje  się,  że są załączniki  a  tych  załączników nie ma.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  czy  można  zaprotokołować,  że  to  jest  tylko 
pańskie zdanie?
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  mi  się  wydaje,  że  takie 
studium jest  do wglądu i  każdy zainteresowany może w każdej  chwili  podejść i  s ię  
zapoznać.  Myślę,  że  jak  się  wszystkim  wydrukuje  a  jak  ktoś  nie  jest  
zainteresowany,  to  i  tak  do  tego  nie  spojrzy.  Jedynie  będzie  miał  trochę  stron  na  
rozpałkę.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  są  przepisy  dotyczące 
przygotowania  i  s tanowienia  prawa.  Ja  postaram  się  Panu  na  jutro  wyjątki,  które  
tego  problemu  dotyczą  wydrukować  albo  odczytam  na  sesj i ,  żeby  Pan  również 
wiedział ,  jak  powinny  wyglądać  akty  normatywne,  które  podejmują  kolegialne 
organy władzy.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  ale  wcześniej  było 
aktualizowane to studium i w podobny sposób to się  odbywało.  
Przewodniczący  Rady  Gminy –  Pan Sławomir Matuszewski  –  kiedyś  była  nawet 
ekipa,  która przygotowywała  te  studium i  przedstawiała  częściowo.
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Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  ja  żeby uprzedzić  i  nie  robić widowiska na sesj i , 
ja  zaproszę  jutro  Pana  Szymona  Zabokrzyckiego,  który  przygotowuje  to  studium, 
szefa  biura  projektowego,  który  nam to  robi  od  wielu  lat  i  odpowie,  kiedy było  to  
na  sesjach  omawiane,  kiedy  to  powstało.  Może  Pan  to  przeoczył  a  on  może  
odpowiedzieć.  Zaproszę  specjalnie,  żeby  Pan  tu  nie  posługiwał  się  przykładami  z  
internetu.  Internet  to  jest  wielki  śmietnik,  że  się  czyta,  że  Gmina  pipidówka 
wielka  to  zrobiła  tak  a  tu  się  przedstawia  jako  dokument,  który  obowiązuje  a  to  
jest  nieprawda.  Dokumenty  które  nas  obowiązują,  to  są  opatrzone  pieczęcią 
wojewody.  Studium  opatrzone  jest  pieczęcią  wojewody  czyli  to  trafia  jeszcze  do 
windykacj i  do  Urzędu  Wojewódzkiego  Wydziału  Prawnego.  Jeszcze  jest 
sprawdzane  czy  procedura  odbyła  się  zgodnie  z  przepisami  czy  nie  nastąpiło 
przekroczenie  prawa.  Ja  nie  jestem,  na  100% nie  jestem pewny,  nikt  z  nas  nie  ma 
takiej  wiedzy,  żeby  wiedzieć  gdzie  to  przekroczenie  prawa  mogło  nastąpić.  Są 
urzędnicy  którzy  to  studium  zatwierdzają.  Jak  nie  zatwierdzą,  to  wskażą  błędy  i  
będziemy od nowa uchwalać.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  tu  nie  chodzi  o  to,  czy  to  studium  zostało  dobrze 
opracowane  czy  nie,  nie  w  tym  rzecz.  Rzecz  w  tym,  że  rada  przyjmując  uchwały 
powinna  mieć  pewną  wiedzę,  czy  radni  chcą  się  zapoznać  czy  nie  chcą  zapoznać,  
to  jest  ich  indywidualna  sprawa.  Natomiast  w  tej  chwili  Pan  przedłożył  tylko  
projekt  uchwały bez wymaganych załączników. Ja do tego się odnoszę.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  to jutro dla Pana będzie przygotowane.
Radny –  Pan Ryszard  Bala  –  ma paść   na  kolana  i  dziękować  Panu?  To  jest  Pana 
obowiązek,  żeby przygotować dokumenty.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  kolejny  projekt  uchwały  rozpatrzenia  skargi  na 
działalność Wójta  Gminy Grunwald.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  oskarżony  powinien  mieć  prawo wypowiedzenia 
się.  Są  tutaj  dwa  pisma.  Jedno  pismo  jest  to  petycja  mieszkańców  Mielna  
dotycząca  remontów  dróg.  Do  petycj i  są  załączone  podpisy  wszystkich  i  materiał  
zdjęciowy.  Ta  petycja  wpłynęła  26  września.  Na  tą  petycję  dosyć  szybko 
odpowiedziałem  wszystkim  tym  osobom,  które  znajdują  się  na  tej  l iście, 
indywidualnie.  Problem  w  tym,  że  ta  petycja  nie  została  umieszczona  w  BIP. 
Generalnie  to o ten problem główny chodzi.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  w  swojej  skardze  napisałem  o  jaki  problem 
chodzi  a tutaj  s ię sięga do historii .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dlaczego  petycje  skierowane  do  rady  i  wójta, 
jest  jedna  petycja,  nie  zostały  umieszczone  na  stronie  BIP?  Czy  mają  być 
umieszczane  wszystkie,  nie  wiem.  Kto  jest  za  to  odpowiedzialny?  To  są  dwa 
pytania,  które Pan zadał.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –   Tak.  I  na  te  pytania  w  statutowym  czasie  nie 
otrzymałem  odpowiedzi.  Cokolwiek  by  Pan  napisał  na  te  pytania.  14  dni  ma  Pan 
na  udzielenie  odpowiedzi  na  zapytania.  Po  28  dniach  tej  odpowiedzi  nie 
otrzymałem,  w związku z tym składam na Pana skargę.  To jest  chyba zrozumiałe.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zapytania  formułowane  są  pisemnie  na  ręce 
przewodniczącego  rady  lub  ustnie,  w  trakcie  sesj i  rady.  Jeśli  bezpośrednia 
odpowiedź  na  zapytanie  nie  jest  możliwa,  pytany  udziela  odpowiedzi  pisemnej  w 
terminie  14  dni.  Odpowiadałem Panu  ustnie,  teraz  odpowiadam trzeci  czy  czwarty 
raz z  kolei .  Nie wiem czy to Pana zadowala czy nie zadowala.  Odpowiadam tak,  że 
odpowiedziałem  na  petycję  wszystkim  zainteresowanym  tą  petycja  i  radni  uznają.  
Panu  chodzi  o  grę  słów.  Co  to  Panu  daje,  żeby  wszyscy  ci ,  którzy  napisali  do  
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mnie,  żeby  otrzymali  odpowiedź   jak  to  wygląda  czy  posługiwali  s ię  chwytem 
socjotechnicznym,  że  ja  mam  coś  do  zrobienia  i  wszystkim radnym  pokazuje,  jaki 
ja  jestem  pracowity  a  z  drugiej  s trony  wiedząc,  że  decyzje  zapadają  i  nie  należą  
do  mnie  tylko  należą  do  rady  gminy.  Jeżeli  rada  gminy  podejmie  uchwałę  jak  w 
przypadku  Domkowa,  że  budujemy  drogę  w  Mielnie,  to  budujemy.  To  nie  ode  
mnie  zależy.  Wpuszczanie  w  maliny  mieszkańców,  to  uważam  też  za  jakąś  
socjotechniczną  działalność  po  to,  żeby  zyskać  wyborców.  Wystarczyło 
powiedzieć,  jestem  radnym,  wiem,  że  w  budżecie  nie  ma  na  to  środków  i  można 
jakieś  inne  ściągać  i  o  tym  myśleć.  Ja  uważam,  że  Panu  odpowiedziałem 
kilkakrotnie  na tą petycję  i  Pan chce,  żeby na piśmie  ta odpowiedź była.
Radny – Pan Ryszard Bala –  Panie  Przewodniczący,  chciałbym żeby Pan czuwał 
nad  meri tum  tej  skargi.  Ja  składam  skargę  dlatego,  że  złożyłem  zapytanie,  
czegokolwiek  ono  by  nie  dotyczyło  i  nie  otrzymałem  w  statutowym  czasie  
odpowiedzi.  Czy  to  zapytanie  dotyczyło  Pana  rozmiaru  butów  czy  problemu 
zamieszczenia  petycj i  na  stronie  BIP,  nie  ma  znaczenia  w  tej  sytuacj i .  Zapytanie  
było  złożone  na  sesj i  i  na  to  zapytanie  nie  otrzymałem  zgodnie  ze  statutem 
odpowiedzi.  To  jest  zasadnicza  treść  mojej  skargi.  Czego  to  zapytanie  dotyczyło,  
to już jest  inna sprawa.  Pan tutaj  próbuje jak gdyby zmanipulować radnych,  którzy 
być  może  jeszcze  nie  przeczytal i  tego,  że  chodzi  o  petycje.  O  żadne  petycje  nie 
chodzi  tylko o zapytania  na które nie otrzymałem odpowiedzi.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  statut  przewiduje,  że  można  ustnie,  to  najwyżej 
trzeba zmienić  statut.  Oczywiście,  że odpowiedziałem.
Radny – Pan Ryszard Bala – ja mam tutaj  protokół,  proszę mi wskazać.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ja nie  będę szukał  w protokółach.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  Panowie  ja  nie  chcę, 
żebyście  podnosili  głoś  na  siebie,  bo to  nie  ma  sensu.  Do niczego  nie  doprowadzi.  
Pan  złożył  skargę.  Rozumiem,  że  oczekiwania  Pana  są  takie  czy  każdego  innego 
kto składa skargę,  żeby przegłosować czy skarga jest  zasadna czy nie?
Radny – Pan Ryszard Bala – taka jest  zasada rozpatrywania skarg.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  bez  zbędnych  dyskusj i 
przejdziemy do przegłosowania i  zakończymy na dzisiaj  sprawę.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska –  czy rzeczywiście  muszą  być  umieszczone te 
treści  na stronie BIP?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  prawnik  jednoznacznie  się  nie 
wypowiedział .  Nie wskazany jest  termin,  kiedy ma być  zamieszczona.
Radny – Pan Ryszard Bala – przepraszam, zrozumiałem Pana wypowiedzi.
Sekretarz  – Pan Waldemar Szydlik –  prawnik jednoznacznie  się  na ten temat  nie 
wypowiedział .  Aczkolwiek  pewne  jest  to,  że  nie  wskazany  jest  termin,  w  którym 
ma być  zamieszczona.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  można  czekać  parę  lat ,  żeby  opublikować  taką 
petycję.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  odpowiadając  merytorycznie  na  interpelacje, 
chciałem,  żeby ci  którzy podpisali  a podpisało kilkadziesiąt  osób, chciałbym,  żeby 
oni  wiedzieli ,  że  po  prostu  taka  sytuacja  f inansowa gminy w tej  chwili  jest .  Teraz  
mówimy  o  sprawach  formalnych  czyli  wynikających  z  KPA.  To  są  dwa  różne  
podejścia  do  tego  samego  tematu.  Mnie  bardziej  interesuje  strona  ta,  którą  
wykonuję  i  która  robię  i  czy  rzeczywiście  tych  wszystkich  zainteresowanych  a  
poinformowałem,  wysłałem  do  każdego,  nie  pomijając  radnego.  Tu  chodzi  o  co  
innego  teraz.  Dlaczego  nie  została  przedstawiona  na  stronie  BIP?  Czy  powinna  
czy nie  powinna być  nie  wiem i dlaczego na piśmie nie  otrzymał.
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Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  nie  mogę  tego  pozostawić  bez  komentarza,  tego 
co  Pan  sekretarz  powiedział  i  co  wójt  powiedział .  Artykuł  8.  §  1.  ustawy  o  
petycjach  „Na stronie internetowej  podmiotu  rozpatrującego petycję  lub urzędu go 
obsługującego  niezwłocznie  zamieszcza  się  informację  zawierającą  odwzorowanie 
cyfrowe  (skan)  petycj i ,  datę  jej  złożenia  oraz  –  w  przypadku  wyrażenia  zgody,  o 
której  mowa  w  art .  4  ust .  3  –  imię  i  nazwisko  albo  nazwę  podmiotu  wnoszącego 
petycję  lub podmiotu,  w interesie  którego petycja  jest  składana.”
Panie  Waldemarze  nie  wiem  skąd  radca  prawny  czerpie  swoją  wiedzę.  Ja  ją 
czerpię  z  ustawy.  To  co  Pani  Jadwiga  powiedziała,  to  nie  chodzi  o  to,  że  petycja  
nie  została  zamieszczona  tylko  chodzi  o  to,  że  nie  została  udzielona  odpowiedź  w 
takim czasie  i  to  jest  przedmiotem mojej  skargi.  Prosiłbym nie manipulować tutaj ,  
mieszając  do tego petycję,  numer butów czy numer kołnierzyka.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  kolokwialnie  mówiąc, 
można  sobie sypać  paragrafami,  kłaść sobie  kłody.  Może zastanówmy się  nad tym,  
jak  spełnić  wolę  tych  mieszkańców  i  spełnić  tą  petycję  a  nie  zastanawiać  się  nad 
tym  czy  była  odpowiedź  czy  nie  była.  Zastanówmy się  jak  to  zrobić,  żeby  to  było 
zrobione.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  już  działanie  podjęte.  O  tej  co  mówimy,  to 
częściowo pomogłem zrobić.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  pierwsza  sprawa, 
to odnoszę wrażenie,  że dzisiaj  jest  bardzo często używane słowo manipulacja.
Druga  sprawa  to  nawet  tutaj  gdzie  miel iśmy  te  zapytania,  wnioski,  gdzie  Pan  
często  występował.  Przy  zadawaniu  tylu  pytań  w  którymś  momencie  może 
zapomnieć  się  odpowiedzi  czy  na  to  pytanie  były  odpowiedzi  udzielane  czy 
jeszcze  nie  były  udzielane,  czy  były  zapytania.  Myślę,  że  jak  tutaj  przed  chwilą  
przewodniczący  powiedział ,  ważniejsza  jest  sprawa  jak  załatwić  sprawę  a  nie  czy 
odpowiedź  była  czy  nie  była.  Oczywiście  Pan  ma  prawo do  tego  i  Pan się  domaga  
odpowiedzi.
Radny – Pan Ryszard Bala – Panie Przewodniczący.  To jak Pan pozwala sobie  na 
traktowanie  pańskiej  osoby,  to  jest  oczywiście  pańska  sprawa.  Ma  Pan  do  tego 
prawo.  Ja  nie  jestem taki  ugodowy.  Kiedy  po  kilka  razy  wysyłam  to  samo  pytanie 
i  otrzymuję  takie  zmanipulowane Panie Przewodniczący,  bzdurne odpowiedzi.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  gdyby  mógł  Pan  nie 
używać tego słowa,  bo ono często się  powtarza dzisiaj .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  moje  słownictwo  jest  na  tyle  ubogie,  że  będę 
używał  go  jeżeli  będę  czuł,  że  jestem  manipulowany  tutaj .   To  co  Pan 
Matuszewski  powiedział ,  to  oczywiście  można  się  zagubić  w  pismach,  pytaniach,  
wnioskach,  i td. .  Niech  Pan  sobie  wyobrazi,  że  to  co  Pan  Szydlik  przedstawiał  na  
temat  wniosków  i  skarg,  to  były  głównie  moje  wnioski.  Proszę  sobie  wyobrazić  
sytuację,  że  pozostałych  czternastu  radnych  składa  choćby  w  miesiącu  jeden  
wniosek,  zapytanie  lub  interpelację.  Wyobraża  Pan sobie  taką  sytuację.  Ten  urząd 
przestaje  funkcjonować  zupełnie.  Wypracowanie  systemu  odpowiedzi  wymaga 
kwerendy,  przedłużenia  terminu  o  kolejne  dwa  tygodnie  albo  otrzymuje  się  takie  
bzdurne,  pokrętne odpowiedzi,  jakie ja otrzymuję.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dlaczego  nie  pochwali  s ię  Pan  wynikami  swoich 
skarg w SKO. Jakoś przegapił  Pan.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rozmawiamy  na  temat  skargi  na  wójta  złożonej  do 
rady gminy.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  trochę  więcej  szacunku  do 
siebie  Panowie.
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Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  że  radni  nie  piszą  interpelacj i  czy 
skarg,  to  nie  znaczy,  że  gorzej  pracują.  Wolą  się  skupić  na  konkretnej  pracy  a  nie  
na  szukaniu  jakichś  bzdurnych  haczyków,  skarg,  petycj i  bez  sensu.  To  wcale  nie  
znaczy,  że są manipulowani.  Takie można wyciągnąć  wnioski  z Pana wypowiedzi.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dwie  skargi  skierowałem  do  SKO.  Zakończyły 
się  ostatecznie  i  przyszły  do  nas  i  zostały  odrzucone.  Ponaglenie  było  na  to,  że  w 
terminie  nie  odpowiedziałem i  teraz  jest  trzecia.  Ja  to  wysyłam cały  czas.  W SKO  
mają  dość tak samo jak ja  mam dość  w gminie,  bo tych  pism było  90.  Niech powie  
Pan  Bala,  co  z  tego  wynikło?  Czy  Pan  przez  te  pisma  i  donosy,  które  poszły  do  
różnych  instytucj i  podpisane  przez  Pana,  nawet  do  prokuratury  i  gdzie  indziej ,  
musiałem  się  t łumaczyć,  przyniosły  chociaż  jedno  uchybienie  za  które  mnie  by 
sądzono.  To  jest  tylko  atakowanie  mojej  osoby.  To  nie  chodzi  o  mni,  bo  gdyby 
wójtem  był  na  przykład  Napłoszek,  to  byłby  atakowany  Napłoszek,  bo  Panu  o  to 
chodzi,  Panu  chodzi  o  jedno,  żeby  zostać  wójtem,  bo  Pan  po  tym  jak  Pan  to  
wojsko skończył,  Pan z  taką  inteligencją  wpadł  na  naszą  gminę,  to  powinniśmy na 
kolana paść,  ale  niestety.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  myślę,  że  zostawimy  tą 
skargę i  przechodzimy do wolnych wniosków.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  prosiłabym,  żeby  Pan  przedstawił 
odpowiedź,  jaką Pan udzieli ł .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  napisałem  „Proponuję  by  na  najbliższym 
zebraniu  wiejskim  w  sprawie  omówienia  kształtu  przyszłorocznego  funduszu 
poruszyć  sprawę  przebudowy  przedmiotowej  drogi.  Ponownie  podkreślam,  iż 
dysponujemy  ograniczoną  ilością  środków,  dlatego  zwracam  się  z  prośbą  o 
przeanalizowanie  zadań  przewidzianych  do  realizacj i  na  przyszły  rok.  Liczę  na 
Państwa  zrozumienie  i  dokonanie  świadomych  wyborów,  które  będą  miały  wpływ 
na inwestycje  realizowane w 2018 roku.” Czy jest  obraźliwe dla ludzi?
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  mam  pytanie,  bo  ja  nie 
znam statutu,  czy rada ma w ogóle obowiązek głosować taką skargę?
Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  jestem tutaj  tylko  skarżącym  a  Państwo  jesteście 
od tego,  żeby tą  skargę  rozstrzygnąć,  bo ja  tą  skargę  kieruję  do  Przewodniczącego 
Rady Gminy.
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  –  czy zagłosujemy za skargą, 
ja  wolałbym  przejść  do  działań  a  nie  robić  publikę  z  tego  i  nagłaśniać  sprawę.  Na 
sesj i  to przegłosujemy.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  17.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy 
do ostatniego punktu – wolne wnioski  i  zapytania.  
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  czy  droga  Stębark  –  Frygnowo  zostanie 
jakoś  poprawiona?  Ostatnio  zginął  tam  człowiek  i  trzeba  by  tam  coś  zrobić.  
Ograniczenie do 60 km/godz.  nie  załatwia  sprawy.  Jadą jak chcą.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  w  tym  zapisie  dotyczącym  naprawy dróg  po 
remoncie  „siódemki”,  gdzie  ta  sama  firma  Budimex  ma  wyremontować  drogę 
Frygnowo  –  Stębark  i  to  ma  się  stać  do  końca  maja.  Oni  mają  zrobić  ten  asfalt  do 
granic  Gierzwałdu.  Mają  wyremontować  od  Frygnowa  do  Stębarku.  Nie  będzie  to  
nakładka pełna,  będą wycinali  płaty.  Ma to być  zrobione porządnie.
Radna   –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  tutaj  niech  te  pobocze  jakoś  podwyższą. 
Jedzie  naprzeciwko mnie ogromny TIR a ja nie  wiem co mam robić.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – skierowałem też w tej  sprawie pismo.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – od Wróbli  to  będzie inna firma robiła?

26



Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – połatal i  dziury na przystanku.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  te  dziury  robił  ZDW.  Strabag  się  wywiązuje. 
Został  tylko  parking  w Rychnowie.  Czekam na  Budimex.  Co  kilka  dni  dzwonię  do 
ZDW. Mamy deklarację  Pana dyrektora,  że do końca maja zrobią.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  mam  pytanie  dotyczące  tej  samej  drogi 
wojewódzkiej ,  kawałek chodnika od posesj i  Szczepkowskiego do końca wsi.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rozmawialiśmy  wcześniej ,  że  trzeba  wykonać 
projekt  techniczny.  Nie wiem czy macie w tych sołeckich pieniądzach.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska –  nie mamy.  Rada sołecka  wyraziła  zgodę,  że 
przekaże  te  pieniądze  na  projekt,  ale  okazało  się,  że  już  poszły  zamówienia  
odnośnie wiat.
Wójt  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  projekt  techniczny  trzeba  będzie  opracować, 
nawet  na  takie  kawałki.  Wysłałem  pismo  do  ZDW  o  budowę  kawałka  chodnika  w 
Zybułtowie  od  skrzyżowania  do  przystanku.  Jesteśmy  na  tym  etapie,  że 
podpisujemy umowę,  oni materiał  a  my robociznę.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – w Stębarku też tak można.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk  – projekt  zrobiliśmy wcześniej .  Muszą być  środki
w budżecie,  żeby zrobić projekt.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  radny  we  Frygnowie  nie  miał  kłopotu  z 
chodnikiem. 
Jakie  błędy  zostały  popełnione  przy  wniosku  o  modernizację  naszego  boiska  przy  
szkole w Stębarku,  że projekt został  odrzucony.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  błędy  nie  zostały  popełnione.  Składaliśmy 
protest  i  protest  został  uznany.  Wniosek  formalnie  przeszedł  bez  żadnych  uwag.  
Okazało  się,  że  po  tym  proteście  już  nie  ma  funduszy.  Ewentualne  pieniądze  jak 
będą,  to  wtedy  inwestycja  będzie  realizowana.  Szansa  jest .  Żadnych  błędów  nie 
było.  Według instytucj i  pośredniczącej  były  błędy,  ale  my udowodniliśmy,  że tych 
błędów nie było.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  trzeba  podchodzić  do tych  projektów unijnych  w 
ten sposób, że na przykład  te  projekty,  które my realizujemy do Domkowa,  to  było 
116  wniosków  a  tylko  26  było  rozpatrzonych  pozytywnie  i  nasz  był  na  4  czy  5 
miejscu.  To  nie  wszyscy  dostają  z  projektów.  Ja  myślę,  że  wcześniej  czy  później  
boisko Stębark dofinansowanie dostanie.  
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  cieszę  się  z  Domkowa,  Kiersztanowa, 
Zybułtowa,  ale  chciałabym,  żeby coś się zmieniło.  
Przewodniczący Komisji  -  Pan Arkadiusz Piasecki  –  w Kiersztanowie  musiałoby 
się dużo wydarzyć,  żeby Stębark dogonić.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ostatnio  walczyliśmy  jeszcze  w  jednej  sprawie, 
bo  tutaj  radny nie  jest  z  nami  obecny,  bardzo  obeznany  w sprawach  oświatowych,  
złożył  skargę  na  nas,  że  niezgodnie  z  wnioskiem  wystąpiliśmy  o  środki  na 
przedszkole  w  Mielnie,  żeby  nam  te  środki  odebrać.  Podpisał  się  pod  tym 
wnioskiem  niejaki  Tański.  Jak  Pani  to  oceni.  Przecież  wiem,  że  nie  ma  pojęcia  o 
temacie.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  miał  prawo.  Czy  w  Stębarku  będzie 
przedszkole?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak.  Zgodnie  z  uchwałą,  którą  kiedyś  żeśmy 
podjęli .  My  chcemy  czy  nie  chcemy,  musimy  dzieciom  zapewnić  miejsca  a  czy 
pójdą  do  przedszkola  publicznego  czy  niepublicznego,  to  już  jest  inna  sprawa,  ale  
my musimy mieć  placówkę,  żeby być  przygotowanym do tego.  
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Radny - Pan Ryszard Bala –  proszę Państwa, słyszeliście  Państwo jaką opinię  ma 
Wójt  o  niektórych  radnych.  To  jest  w  moim  przekonaniu  zwykłe  chamstwo  panie  
Kacprzyk.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – czyli  uderz w stół.
Radny  -  Pan  Adam  Butrymowicz  –  znowu  robi  się  problem  z  dostarczaniem 
wody  do  Dylewka.  Cztery  godziny  do  południa  i  pięć  do  sześciu  godzin  po 
południu  te  osoby  nie  mają  wody.  Jakie  wójt  proponuje  tutaj  rozwiązanie?  Cały 
czas ten problem jest  w gminie omawiany.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rozwiązanie  jest  jedno.  Wiadomo  kiedy  się 
problemy pojawiły,  bo ci  ludzie  z  Dylewka do mnie  esemesują,  kiedy wody nie  ma  
i  sami  wskazują,  że  pryska  ktoś  pola.  Ja  mówię,  to  pokażcie  kto.  Jest  niemożliwe  
jeżeli  ktoś  kilka  tys ięcy,  kilkadziesiąt  tysięcy  trzeba,  żeby  opryskać  pola  w 
Dylewie  i  pobiera  z  naszej  sieci  wodnej ,  to  jest  niemożliwe,  żeby  dostarczyć  tyle  
wody  do  oprysków.  Jeżeli  są  f irmy  poważne,  tak  jak  Strabag  pracował,  to 
przyjeżdżal i  do  gospodarki  komunalnej  i  on  wskazywał,  idźcie  i  bierzcie  wodę  z 
tego  ujęcia.  Płacil i  za  wodę.  Tutaj  nie  do  końca  jest  tak,  bo  zawsze  dwie  osoby  
zgłaszają  brak  tej  wody,  a  szczególnie  jedna.  Sieci,  które  mają  wewnętrzne  w 
mieszkaniach,  to  są  sieci  popegerowskie,  które  maja  po  50,  60  lat  i  tam  jak 
grzejniki  zdejmuje  się,  to  nawet  przepływu  wody nie  ma.  Jeżeli  nie  nareperują  tej  
s ieci ,  chodzi  o  te  sieci  wewnętrzne,  to  ja  nie  podam  takiego  ciśnienia,  żeby  to  
ciśnienie  dotarło na piętro,  a  tam chodzi  o to,  że nie  mam na strychu wody,  bo tam 
mam  łazienkę.  To  się  nie  da  zrobić.  Ta  stacja  która  powstała  w  Dylewie 
rozwiązała  problem.  Ludzie  nie  narzekają  na to,  ale  jeżeli  nie  jest  pobierana  woda 
gdzieś po drodze z hydrantu  nielegalnie.
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – może plomby założyć.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  sposób.  Ja  już  myślałem,  żeby  przywrócić 
do  użytkowania  ujęcie  wody,  które  znajduje  się  w  Dylewku.  Jest  rozpoznanie  na 
ten  temat  i  fachowiec  rozpoznaje,  musimy  zobaczyć,  i le  to  będzie  kosztowało,  w 
budżecie  umieścić  i  ten problem zginie.  Nie widzę innego rozwiązania.  Jak zaczną  
do oprysków wodę brać,  to nie ma możliwości,  żeby dotarła  do Dylewka.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  jeżeli  będzie  ten  przedsiębiorca  wykonywał 
latem opryski  to  ci  mieszkańcy mają do Pana zgłaszać.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tak.  Ja pojadę i  mu wskażę gdzie może wodę
pobierać.  On  mógłby  nawet  w  Dylewie  wodę  pobierać  z  ujęcia,  które  nie  jest  
podłączone,  z tego powodu, że jest  to woda nieuzdatniona  a  nie  komunalna podana  
jak dla  ludzi  do użytku.  Do oprysków taka woda nie  jest  potrzebna.
Radny – Pan Adam Butrymowicz – muszą wymienić sieć.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  wysłałem  konserwatora,  żeby  sprawdził 
ciśnienie,  to  ciśnienie  jest  według  norm.  Ich  wewnętrzna  sieć  jest  
zanieczyszczona.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  inwestycja  odnośnie  kanalizacj i  zakończyła 
się  w  2015  roku.  Dwa  budynki  do  tej  pory  dalej  nie  są  przyłączone  do  sieci 
kanalizacyjnej .  Pan  Wójt  mi  odpisał,  że  jest  to  dobra  wola  inwestora.  To  co  ja  
mam powiedzieć tym mieszkańcom, czy mają na własny koszt podłączyć  się.  
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  pamięta  Pan zebranie  w Dylewie,  żeśmy mówil i , 
że  kupują  materiały  a  my  dajemy  robociznę.  Ale  to  nie  z  tego  wynika  teraz,  że  ja  
nie  przyłączę  tylko  usuwają awarie.  Proszę powiedzieć,  że to  będzie zrealizowane.  
Ja  wiem  w  jakiej  są  sytuacj i  f inansowej  i  nie  chcę  naciągać.  Nawet  odstąpiliśmy 
od tego, że te materiały też sami  kupowaliśmy.  Tylko trochę cierpliwości.  
Radny – Pan Adam Butrymowicz – tak wstępnie,  to kiedy Panie Wójcie?
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  musiałbym  Mikołajskiego  zapytać.  To  nie  jest 
długa robota.  
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  jeszcze  jedną  mam  taką  prośbę,  inwestor 
który  wykonywał  kanalizację,  to  ja  mam  prośbę,  żeby  przyjechała  ta  f irma  i  
zrobiła  oględziny tego węzła kanalizacyjnego,  bo ja  zezwoliłem na przejście  przez 
działkę  nitki  kanalizacyjnej  a  na działce  dalej  mam nieczystości,  które wypływają.  
Mam taką prośbę,  żeby w tej  kwestii  podjąć działania.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  gwarancja.
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – od razu zgłosić  do firmy.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to jest  poważna firma z Olsztyna.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  moim  zdaniem  jest  gdzieś  lewe  podłączenie 
szamba  ze  szkoły.  Tutaj  musi  gdzieś  ten  problem być.  Wypływa  z  tego,  które  jest 
s tare.  
Radna – Pani Iwona Stanka – są może koszone boiska?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – są koszone.
Radna – Pani Iwona Stanka – bo nie  mogę się  dodzwonić do Mikołajskiego,  żeby 
pamiętał .  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – poprosiłem mecenasa,  żeby znalazł  przepis,  jakie 
są  przepisy  budowlane  dotyczące  czasu  zakończenia  inwestycj i .  Cały  czas  mi  to 
leży na sercu,  bo brzydko.
Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – skoro jesteśmy przy boiskach, to po
zakończeniu inwestycj i  w Zybułtowie,  tam trochę bardaku zostawili  panowie.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – część gruzu była  wywieziona.  
Radna – Pani Joanna Leszczyńska –  tutaj  jest  s tudzienka na te  nowe działki,  czy 
można  by zabezpieczyć,  bo dzieci  otwierają,  bo jest  tak  lekki  ten właz,  że dziecko  
podnosi,  żeby mnie wpadło.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zostało zapisane  i  będzie  zrobione.
  
Ad  pkt  6.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisj i 
Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady Gminy zakończył  posiedzenie 
Komisj i .

Protokołowała                                                Przewodniczący Komisj i
                                                                 Budżetu Rolnictwa i  Rozwoju
Bronisława Warmińska                                  Gospodarczego Rady Gminy

                                                                      Arkadiusz Piasecki
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